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ZPRÁVA PŘEDSEDY ČAST O ČINNOSTI VV ZA UPLYNULÉ OBDOBÍ 

 

Vážení sportovní přátelé, delegáti této Konference, milí hosté, kolegyně, kolegové, 

     dovoluji si před vás opět předstoupit a pohovořit k vám. Uběhl přesně rok a 5 dní od minulé 

Konference ČAST. Jsme tedy přesně v polovině našeho čtyřletého volebního období. A tak mně dovolte 

opět přednést zprávu Výkonného výboru ČAST o stavu naší stolně-tenisové Asociace, práci VV, 

zhodnocení našich priorit a informovat vás všechny, co se vlastně důležitého za ten rok událo. 

     Vše, co se děje okolo stolního tenisu, je prezentováno nejvíce na našich webových stránkách a 

dostali jste také zprávy předsedů jednotlivých odborných komisí. Dovolte mně stručně tedy 

zrekapitulovat situaci od poslední Konference ČÁST a zároveň nastínit o tom co bychom rádi ještě chtěli 

pro stolní tenis v České republice udělat. 

Složení, činnost výkonného výboru ČAST a Asociace:  
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     Výkonný výbor byl zvolen na Konferenci ČAST dne 7. 6. 2015 a pracuje již ve svém druhém volebním 

období ve stejném složení: 

     předseda Zbyněk Špaček, první místopředseda Nikolas Endal a dva místopředsedové Petr Bohumský 

a Jan Brothánek. Každý z jejích členů má na starosti určitý úsek činnosti Asociace, včetně dohledu na 

činnosti jednotlivých odborných komisí a sekretariátu. 

     VV je dle stanov kolektivním statutárním orgánem ČAST, volený Konferencí ČÁST. Mezi jednotlivými 

Konferencemi je orgánem s kompetencemi pro řízení činnosti ČAST v plném rozsahu se Stanovami 

ČAST.   

     Od opětovného zvolení se sešel VV celkem třicetkrát, od minulé Konference potom patnáctkrát. Jak 

je vidět, vychází to zhruba 1x za tři týdny. A aby rozhodování bylo ještě pružnější, často VV rozhoduje 

korespondenčně, a to rozhodováním per rollam. Na jeho zasedáních je obvykle přítomen zástupce 

dozorčí rady ČAST, většinou její předsedkyně Alice Roubalová a častokrát i předseda Rady krajů Jiří 

Veselka. Bývá také zvykem, že se zúčastňují jeho konání i předsedové odborných komisí na vlastní 

žádost či na přání VV. 

     Nedílnou součástí Asociace je sekretariát svazu se stále pouhými třemi zaměstnanci na plný úvazek. 

Což je v současné situaci velice málo, a tak bude nezbytné jeho personální složení určitě posílit. 

   

Sportovní prostředí a postavení stolního tenisu v jeho rámci 

     Nejprve bych se rád zmínil o situaci na MŠMT, instituci, která je pro Asociaci asi nejdůležitější. Od 

minulé Konference se řada věcí změnila. Nová ministryně školství, mládeže a tělovýchovy se skutečně 

chtěla na počátku svého fungování seznámit s problémy sportu. Několikrát si k sobě na ministerstvo 

pozvala předsedy významných sportovních svazů (včetně stolního tenisu), zprvu naslouchala a pak o 

problémech s námi diskutovala. Diskuze byla velmi otevřená a nakonec paní ministryně usoudila, že 

bude nejlepší, když požádá při tvorbě jednotlivých dotačních programů jednotlivé předsedy Asociací o 

spolupráci. Počet a základní obsah dotačních programů však stanovala sama. Já osobně jsem se stal 

spoluautorem jednoho z nich. Považuji komunikaci na ministerstvu z mého pohledu za velmi pozitivní. 

Vstřícná je i nová náměstkyně pro oblast sportu a zejména ředitel odboru pro sport. Finanční rámec se 

navýšil ve třech základních programech, reprezentace, talentovaná mládež a přímá podpora klubů se 

sportovní mládeží. Nejvíce potom v kolektivních sportech, ale mohu s hrdostí říci, že stolní tenis se stal 

jedním ze sportů s nejvyšším nárůstem peněz. Prostředky z loterií, které sloužily projektům 

jednotlivých svazů na mládež, distribuované prostřednictvím ČOV, byly nahrazeny přímou podporou 

od MŠMT pro provoz sportovního svazu (program V.), s tím, že účelové určení je stále stejné.  

       Co však stále chybí sportovnímu prostředí je ,,Zákon o sportu“. Proč? Totiž kolik peněz sportovci 

dostanou, záleží totiž na schválení každoročního státního rozpočtu. O to se dozvídáme až na konci 

kalendářního roku a rozdělení pro jednotlivé svazy, kluby či akce potom až během února. Pokud by 

existoval tento zákon, sportovní prostředí by mělo garantováno peníze na delší minimálně tříletý 

cyklus.  

     A ještě krátce o situaci v ČUSu a ČOV. V obou institucích se situace stabilizovaná. Česká Unie sportu 

se vypořádala se ztrátou Sazky a nemá v současné době dluhy, všechny areály jsou využity buď 
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dlouhodobým pronájmem nebo jej sama vcelku dobře provozuje. Český olympijský výbor je takovou 

třešničkou na dortu českého sportu. Má řadu významných sponzorů a kromě financování olympijských 

her podporuje i řadu světových a evropských festivalů mládeže, dále pak i významné akce v české 

republice, namátkou Olympiádu dětí a mládeže. I český stolní tenis má zastoupení v ČOV, já osobně 

jsem se stal vloni na podzim členem výboru této významné organizace. 

 

 

Několik základních čísel o členské základně: 

Členská základna k 3. 4. 2017: 

     Počet členů: 26 252,                             k 9.4.2016  25 515,        k 6.6.2015    22 826  

     Počet klubů:  1 270,                               k 9.4.2016    1 257,         k 6.6.2015     1 233 

 

 

Krajské svazy z největším počtem členské základny k 3. 4. 2017: 

 

Středočeský: 3 878 

Jihomoravský: 3 280  

 

 

Z těchto čísel je vidět, že členská základna opět narostla. Je to pozitivní trend. Samozřejmě, že se 

budeme snažit v tomto trendu pokračovat a opět platí, že vyšší členská základna ovlivní přísun peněz 

ze státního rozpočtu. Největší důraz bude vždy kladen na počtu hrající členské základny mládeže. Čím 

větší základna, tím větší možnost výběru i možnosti úspěchu pro reprezentaci České republiky. 

 

Evropský a světový stolní tenis 

     Za měsíc se bude konat Mistrovství světa jednotlivců v Düsseldorfu, kde proběhnou též volby do 

těch nejvyšších postů. No a jako obvykle se rozehrál velký boj o post předsedy. 3 kandidáti a jeden 

předseda. Po hubenějších letech ITTF získalo opět velkého sponzora, a tak například turnaje World 

Tours budou mít zase o moc větší prize money. 

      Evropa zavedla ME hráčů do 21 let a myslíme si, že je to dobrý počin. Víme, že postjuniorský věk je 

stále ten nejkritičtější. Hrálo se v ruském Soči, šampionát byl po všech stránkách úspěšný. Před koncem 

je i kvalifikace na ME družstev dospělých. Další dobrý počin, vždyť národní týmy se dlouho 
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nepředstavily domácím divákům.  Myslím, že je to dobrá změna. Opět můžeme shlédnout naší 

reprezentaci na domácích stolech nejen v soutěžích jednotlivců.  

      Změna ve světových soutěžích je pouze ta, že na MS družstev byl omezen počet družstev, řekl bych 

ale pouze symbolicky. 

     Chtěl bych se též v krátkosti zmínit i o velkém problému, který řešíme už delší dobu o plastových 

míčcích. Situace se však obrací. Míčky začínají být kvalitnější, tedy jen co se týká „kulatosti“, ale stále 

hodně praskají. Zdá se, že celuloid je již vytlačen z trhu. Novým problémem je rozdíl mezi míčky se 

švem a beze švu. Je veliký rozdíl v úderových vlastnostech. 

      Do vedení ETTU byl opět zvolen Nikolas Endal, obhájil tak post viceprezidenta, a jakým způsobem. 

Dostal ze všech zvolených mužů nejvíce hlasů i díky úspěšnému zákulisnímu vyjednávání. A protože 

máme i Petra Korbela ve výkonném výboru ETTU jako zástupce hráčů, je to krásný pocit, když jako 

jediná země Evropy máme své dva zástupce v tomto orgánu. V evropské komisi mládeže obhájila též 

post Marta Novotná, asi v té nejdůležitější komisi ETTU.  

 

 

Ohlédnutí nad prioritami VV: 

Při opětovném zvolení jsme si vytýčili 12 základních priorit, a tak bych se po roce opět rád k nim vrátil 

a zhodnotil jejich plnění.  

 

1. Zvýšení finančních prostředků do rozpočtu ČAST v závislosti na změně koncepce státní podpory 
sportu, zejména mládežnického 

 
Rozpočet a zejména skutečnost, tedy příjmy do rozpočtu se rok od roku navyšují, a to nejen  

zásluhou dotací z MŠMT. Značná část prostředků jde na podporu mládeže. Bohužel stále není od státu 
vyřešeno dlouhodobější záruka financování sportu, souvisí to se schválením dlouhodobě 
připravovaného „Zákonu o sportu“.  

 
 

2. Zlepšení komunikace mezi jednotlivými články v Asociaci, zejména vedení ČAST 
 
     Zdá se mi, že čím více se toho pro stolní tenis dělá, čím více se ekonomická situace Asociace 
zlepšuje, přichází od některých našich členů více a více kritiky. Moc dobře si uvědomuji, že úplně 
vše se nedaří tak, jak bychom si asi všichni představovali. Ale posun je významný. Snažíme se i 
s mými kolegy komunikovat a vysvětlovat naše kroky ke zlepšení naší práce. Možná, že je to stále 
málo. Dobře si uvědomuji, co je potřeba ještě udělat a co zlepšit. Bojovat proti zákeřným 
pomluvám je doslova „sysifovská práce“. Je zde nový fenomén, sociální sítě. Na tom pracujeme 
intenzivně, abychom se vyrovnali světovým trendům, zejména mladé generaci. Na webových 
stránkách se také zapracovalo, budeme v tom aktivně pokračovat. Přesto to není samozřejmě 
všechno dokonalé. A tak mohu pouze opakovat, že nejsme schopni bránit se některým výpadům 
našich členů, kteří hájí pouze a pouze vlastní zájmy, neznají dosti dobře zákony, vyhlášky, metodiku 
dotačních programů apod. A ovlivňují tím naší širokou veřejnost minimálně zkreslenými údaji. Řada 
z vás, předsedů krajských svazů, se staví negativně k radě krajů, pomyslný to článek mezi Asociací 
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a krajskými svazy. Asi určitě nefungovala v poslední době  úplně optimálně vinou velké 
zaneprázdněnosti jejího předsedy. Ale pořád si myslím, že má oprávněné místo v našem 
sportovním svazu.   

 
 
3. Udržení stávající dobré ekonomické situace v rámci ČAST 
 

     Ekonomická situace je stabilizovaná. V příloze jsou uvedena základní data od našeho prvního 
zvolení do VV ČAST. Jak je z tabulky patrno, výdaje narůstají, ale my si udržujeme stabilní 
každoroční zisk při utracení a následném vyúčtování všech dotací, též  s přihlédnutím několika 
kontrol ze státní správy (NKÚ, FÚ, Správa sociálního zabezpečení či MŠMT). Já preferuji vyrovnaný 
rozpočet, ale podle vloni schválených stanov můžeme jít až do 10% ztráty, rezerva na to je. Může 
se stát, že každoročně výdělečný WT v Olomouci bude ztrátový. Jen za loňský rok výdaje sahaly až 
k 37 mil. CZK, pro rok 2017 je připraven rozpočet s více jak 42 mil. CZK, opět vyrovnaný. Bohužel 
nová pravidla MŠMT jsou čím dál tím více svázaná. Není možné jako v minulosti, přesouvat finanční 
prostředky mezi jednotlivými dotačními programy. My jsme vždy  na reprezentaci přidávali 
z programu V. MŠMT „Činnost sportovního svazu“. Je tedy faktem, že některé svazy mají problémy 
se správným vyúčtováním. Podrobnosti o hospodaření a rozpočtu na letošní rok bude mít ve své 
zprávě můj kolega z VV Jan Brothánek. 

 
 

4. Rozšíření projektů vedených ke zvýšení členské základny mládeže a taktéž ke zvýšení popularity 
stolního tenisu mezi mládeží 

 
     I v této prioritě jsme navázali na loňský rok, kdy jsme uspěli s projektem, podpořeným ČOV na 
základě výběru finančním prostředků z loterijního zákona, „Všichni za stůl I.“. Další projekt jsme nazvali 
stejně, a to s názvem „Všichni za stůl II.“, který by měl podpořit vznik kroužků stolního tenisu na 
základních školách s podporou místního stolně-tenisového klubu, zejména s jeho trenérským 
zabezpečením. Vše se podařilo. Vzniklo 20 kroužků na školách a další čekatelé, přihlášení do tohoto 
projektu, určitě podpoříme v plánovaném třetím kole „Všichni za stůl III“, který bychom rádi spustili již 
tento měsíc. Tento projekt byl oceněn i na MŠMT, ČOV i na ČUSu. Sama paní ministryně nám poslala 
velice milou zdravici. Stejně tak ocenila osobně náš projekt její paní náměstkyně, a to při letošní 
prezentaci stolního tenisu na půdě ministerstva školství. Tam jsme byli jako druhý sport v pořadí za 
přítomnosti kamer ČT, rozhlasu a žurnalistů z hlavních deníků. Další ocenění se tomuto projektu 
dostalo na prestižních marketingových soutěžích. Jako v soutěži „IMC European Awards“ (jedna 
z největších evropských marketinkových soutěží) – 3x bronz, v soutěži  „Český direct a promo“, 2x zlato 
a 1x stříbro. 
     Velkým úspěchem skončil i Olympijský park Rio Lipno a Ostrava. Zejména na Lipně byl stánek stolní 
tenis  jedním z nejnavštěvovanějších stánků. Tam bylo od rána až po večerní hodiny neustále plno, 
program byl pestrý včetně exhibic našich stolně-tenisových celebrit a reprezentantů. ČAST se podílela 
též na dalších menších projektech k prezentaci stolního tenisu zejména ve vztahu k mládeži. 

 
 

 
5. Podpora trenérů mládeže a zlepšení podmínek pro jejich práci 
 

Ve spolupráci TMK a KVS se nadále pracovalo na projektu vzdělávání trenérů v projektu „trenér  
ČAST“.  Tento projekt by měl mapovat, vybírat a poté soustavně vzdělávat trenéry talentované mládeže 
za účelem zvýšení sportovního růstu a výkonnosti talentovaných hráčů stolního tenisu.   Proběhlo i 
několik workshopů s vybranými trenéry, zejména s cílem koordinace teorie s praxí. Předsedkyně 
trenérsko-metodické komise navázala též úzký kontakt s Unií profesionálních trenérů při ČOV, 
výsledkem byla účast řady našich trenérů na mezinárodních konferencích „Mosty“ a „Dialogy“ 
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s vysokou odbornou úrovní. Co nás ale nejvíce potěšilo, je nebývalý zájem o studium trenérské licence 
A a B. S předsedkyní TMK jsme důkladně probírali též náplň „Metodického webu ČAST“, měl by být 
dynamičtější s častými novými příspěvky. Intenzivně se na tom začalo pracovat. Stejně tak na dlouho 
očekávané příručce pro trenéry, která by měla být dokončen a konci tohoto roku.   
 
 
 

     
6. Silná podpora talentované mládeže 
 
     Komise mládeže společně s trenérsko-metodickou komisí pokračuje v projektech ČAST či v účasti na 
mezinárodních kempech a soustředěních pro naše nejmenší talenty. Vše podstatné je popsáno 
v předložené zprávě předsedy Komise mládeže. Jen stručně. Projekt „Hledáme budoucí olympioniky“, 
sledováno 46 hráčů, s účastí na několika celostátních kempech. Projekt „Hledáme budoucí olympioniky 
– regionální kempy“ – za projekt odpovídá trenér Pavel Šteffek, jsou pro ročníky 2007 a mladší. Účast 
133 dětí. Mezinárodní starty vybraných talentů ve výběrových kempech projektu Eurotalents 
v Stockerau, Lucembursku či v Euro Mini Champs ve Štrasbourgu. Chtěl bych osobně tímto poděkovat 
alespoň několika trenérům, kteří se na těchto projektech podílejí. Již jmenovaný Pavel Šteffek, Martin 
Linert, Martin Pytlík, Radek Košťál, Luboš Pěnkava či Martina Hurníková. ČAST se snaží podporovat 
kluby s talentovanou mládeží, je jich na základě KM vybráno 20, podporujeme finančně Sportovní 
střediska mládeže (9 klubů), jako vyšší stupeň KTM. Nejvyšším článkem jsou potom reprezentační a 
sportovní centra mládeže (RCM a SCM). V loňském roce bylo nově zařazeno i nové středisko v Hradci 
Králové. Finanční podpora všem klubů pracující s mládeží je velká, ale stále to oproti zahraniční tradiční 
konkurenci není ono.  

 

  
7. Zlepšení podmínek pro talentované hráče v postjuniorském věku  
 

Vzhledem k mezinárodní podpoře hráčů do 21 let (ME či WT, světové a evropské žebříčky v této  
kategorii) se vytvořili, reprezentační týmy do 21 let, které pravidelně hrají mezinárodní superligu. 
Většina z nich jsou v reprezentačních centrech a jsou finančně podporováni z dotačního programu 
MŠMT, talentovaná mládež.  
 
 
8. Rozšíření mezinárodní spolupráce, podpora vybraných hráčů v zahraničí za účelem zlepšení 

tréninkových podmínek a získání mezinárodních úspěchů   
 
     I tady je vidět, že poctivý trénink a touha něčeho dosáhnout, vede k postupným úspěchům. Za 
finanční přispění Asociace, se připravují někteří hráči ve světových tréninkových centrech. Jmenujme 
Hanu Matelovou a Tomáše Polanského. Bohužel skončilo snad největší evropské centrum ve 
Schwechatu, kde se připravovali Luboš Jančařík a Tomáš Konečný 
 

 
9. Rozšíření spolupráce s médii, zřízení mediální komise a tím i vylepšení mediálního obrazu 

českého stolního tenisu 
 

     Zopakoval bych jednu větu z minulé Konference ČAS. Vylepšení mediálního obrazu českého 
 stolního tenisu je během na dlouhou, ale velice dlouhou trať. A opět opakuji, že mediální komisi 
převzala profesionální agentura s bohatými a úspěšnými projekty v této oblasti. Problém je v tom, že 
na financování medializace musíme platit z vlastních zdrojů, prostě z vydělaných peněz. Příklad ČT, 
jeden přenos z protekce mnoho desítek tisíc korun. Veřejnoprávní televize zaplatí maximálně fotbal, 
hokej či OH. Bohužel moje osobní aktivita na kooperace s ostatními svazy vyzněla naprázdno. Přesto 
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tady máme projekty silně podporované mediální komisí jako „Všichni za stůl“, olympijské parky Lipno 
a Ostrava,  právě skončený unikátní festival v minipingpongu, podpora velkých akcí v Hodoníně (WJC) 
a v Olomouci (WT), prezentace stolního tenisu na MŠMT apod. Je na zamyšlenou, zda rozpustit část 
těžce vydělaných peněz na větší investici do této oblasti, ale na úkor čeho?  

 
 
 

10.  Získání mezinárodních úspěchů ve všech kategoriích 
 

     Asi bych zopakoval slova z minulosti, že si dovedu představit, že naše reprezentace bude 
 úspěšnější. Ale loňský rok nám přeci přinesl několik významný úspěchů. Stříbrná medaile juniorů na 
ME a zároveň bronz Tomáše Polanského v juniorské dvouhře, bronz Zdenky Blaškové na témže 
šampionátu v kadetské kategorie a její úspěšný start na prvním ME do 21 let. A nesmíme zapomenout 
také na vítězství Tomáše Polanského na juniorském TOP10 v Praze, kde celou soutěž mezi nejlepšími 
juniory absolvoval bez jediné porážky. U dospělých zaslouží zmínku premiérové vítězství na světovém 
WT Tomáše Konečného v Bulharsku, čtvrtfinálová účast Hany Matelové v Budapešti na ME dospělých 
a také postup našich žen do mistrovské divize na příštím ME v Lucembursku. Já pevně doufám, že se 
to podaří i našim mužům. Také 6 míst ve světové stovce jsme dlouho u dospělých neměli. Proběhly 
také Olympijské hry v brazilském Riu. Účast maximálního počtu našich hráčů ve dvouhrách byl určitě 
úspěch. Bohužel samotné vystoupení našich reprezentantů už takové nadšení nevyvolalo. Neměl bych 
zapomenout také na ty naše nejmladší, kteří nás reprezentují úspěšně na různých mládežnických 
mezinárodních akcích. Pevně doufám, že z nich vyrostou další kadetští a juniorští mistři Evropy či světa. 
Za řadu z nich bych si dovolil jmenovat Helenku Sommerovou a Šimona Bělíka. Podmínky 
reprezentantů ve všech věkových kategoriích jsou dle mého názoru dobré, snad přijdou i významnější 
úspěchy. Evropská či světová konkurence je však obrovská. Stolní tenis se hraje všude a na výborné 
úrovni. A máme tady čínský hegemon a obrovská podpora stolního tenisu v Japonsku a v Evropě, pak 
ve Francii, Rusku či Německu.  

 
 

11.  Získání pořadatelství na mezinárodní akce 
 
    Řekl bych, že jsme se stali jednou z nejúspěšnéjších zemí v pořádání významných sportovních akcí. 
Jako každoročně jsme uspořádali na konci srpna loňského roku WT v Olomouci, a to následně po 
skončení OH v Riu. Šli jsme do velkého finančního rizika, ale pokud bychom tento turnaj neuspořádali, 
měli bychom velký problém se do kolotoče těchto významných akcí opět vrátit. Nakonec se vše 
povedlo, zejména co se týká účasti i výsledku hospodaření. Stejně tak úspěšný byl juniorský WJC 
v Hodoníně, který asociace tradičně pořádá s SKST Hodonín. Navíc proběhla ještě jedna akce, a to 
evropský TOP 10 kadetů a juniorů v Praze, kterého se zúčastnil i nejvyšší představitelé ETTU včetně 
jeho předsedy Ronalda Kramera. Na tomto turnaji jsme uspořádali ve spolupráci s ČOV také velice 
úspěšnou trenérskou mezinárodní konferenci. V roce 2019, tedy, o rok později než bylo původně 
avizováno, nám bylo ETTU přiděleno pořadatelství juniorského mistrovství Evropy, a to v červenci 2019 
v Ostravě.       

 
 
 

12.  Podpora bývalých vynikajících reprezentantů, SCI, ČMKV, Síň slávy 
 
    ČAST přispívá zejména finančně na činnost Českomoravského klubu veteránů a taktéž na český 
Swaythling club. Setkání tohoto klubu se pravidelně jako její člen účastním. Setkává se zde plejáda 
bývalých mistrů světa a Evropy, celá řada úspěšných reprezentantů. Každoročně se oceňuje jedna 
významná osobnost z historie našeho sportu, která celoživotně přispěla významnou měrou k šíření 
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slávy stolního tenisu. Dále také jsou i oceňování jubilanti. Myslím, že i společně s ČMKV patří mezi 
nejúspěšnější kluby v rámci celé světové organizace V plánu je i rozšíření Síně slávy, je taková povinnost 
upozornit, že ten i onen stolní tenista proslavil ten český na mezinárodním poli.  
 
 
V závěrečné pasáži bych rád zmínil i o dalších zajímavých informacích ohledně naší Asociace  

a) Webové stránky, Registr a Informační systém STIS 
 

     Informační systém plní v zásadě podstatnou část požadavků na něj. Chtěl bych upozornit, že náš 
svaz není ani tolik „na štíru“ ve srovnání s ostatními sporty v České republice. 
Dokonce bych řekl, že například ČUS teď vymýšlí složitě registr členské základny, aby se zamezilo 
„podvodům“ některých sportovních svazů s členskou základnou, která je nedílnou součástí výpočtu 
některých dotačních programů MŠMT. 
Je faktem, že by rozvoj měl být dynamičtější. V současnosti se na tom intenzivně pracuje, na částečný 
úvazek byl přijat koordinátor tohoto rozvoje. Podařilo se převzít a aplikovat jednotný turnajový systém 
a před spuštěním či v silné přípravě je registr rozhodčích a trenérů, responsivní design, nový ELOST 
žebříček, on line zápisy utkání a další zlepšení. Problém je v částečné absenci autora tohoto systému, 
který se již nechce podílet na rozvoji tohoto systému, pouze jej přislíbil udržovat. Hledají se další 
programátorské kapacity. 
     I na webových stránkách je co zlepšovat, ale velký posun tady je. Návaznost na sociální sítě, on line 
přenosy z extraligových utkání, evropských pohárů, MČR, a z dalších různých soutěží jsou určitě 
oživením, a nakonec se každý může zpětně z archívu podívat na zápas, který nestihl zkouknout 
v přímém přenosu. Je to základ, vysílání budeme postupně vylepšovat. 
 

b) Partner ČAST, Joola 
 

    Česká asociace má střednědobou smlouvu s firmou Joola. Jen pro informaci. Asociace dostává 
každoroční finanční příspěvek napřímo, firma dotuje i WT v Olomouci, dostáváme množství 
materiálového vybavení, včetně kompletní sady stolů každé dva roky.  

 

c) Termínová listina 
 

     Asi nejvíce kritizovaná. Zde se střetávají různé zájmy (reprezentace dospělých, mládeže, 
mezinárodní starty, BT a MČR, extraliga, ligové zápasy, český pohár) a vše skloubit je skoro nemožné. 
Velký problém je v tom, že hlavně ITTF definitivní podobu kalendáře vyhotovuje až v průběhu 
hlubokého podzimu, a tak naplánovat naší termínovanou listinu je hodně těžké. Jedná se především o 
jarní část. Je několik cest. Dohoda všech zainteresovaných stran v ČAST, a to zejména KM, APK, ředitele 
soutěží, KVS a trenérů reprezentace. Na příští sezónu jsem se rozhodl stát se garantem  osobně tak, 
abychom co nejvíce vyhověli potřebám jednotlivých subjektům v našem svazu. 
   

d) Práce odborných komisí 
     Popis jejich činnosti zpracovali jednotliví předsedové komisí ve svých zprávách, které máte 
k dispozici. Některé činnosti, jako TMK, Rady krajů, RIKu či KM byly i částečně popsány v předcházejícím 
hodnocení. Do nich VV vůbec nezasahoval, i když každý člen VV je určitým garantem a koordinátorem 
jejich činnosti. Jejich práci můžete na základě těchto zpráv posoudit i vy. Jen bych chtěl z nich 
vyzdvihnout úspěchy českých rozhodčích na mezinárodním poli. Zejména účast Petra Bohumského, 
jako vrchního rozhodčího při premiérovém mistrovství Evropy do 21 let, Romana Kleckera na OH v Riu 
či úspěšné absolvování zkoušek našich mladých rozhodčích licence „International Umpire“, jmenovitě 
Ondřeje Kalistu, Annu Halasovou, Terezu Hovorkovou a Pavla Šišmu. Chtěl bych také upozornit na 
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jmenování Marty Novotné, která vstoupila do „Síně slávy“, jmenovala jí tam Unie profesionálních 
trenéru a navíc na finálové klání na trenéra roku 2016 byl nominován náš trenér Josef Braun. 
 

 
e) Rezortní centrum Ministerstva vnitra  

 
     Stále máme zde šest míst pro šest našich reprezentantů (3+3). Obhájit tato místa je velmi  
složité, jde o výsledky naší reprezentace za uplynulé období. Zatím se nám to daří. 

  
f) Ostatní 

 
    Vedení Asociace se snažilo prezentovat svou práci během roku především na svých webových 
stránkách, dále při různých setkáních, rozhovorech a v e-mailové korespondenci. Kdybychom měli 
sdělit vše, co se komplexně za předcházející období událo a co bychom tam chtěli sdělit, pak by tato 
zpráva byla o mnoho obsáhlejší. Já osobně jsem chtěl v ní popsat jen to nejdůležitější.  

 
Závěrečné poděkování 
 
     Na závěr bych chtěl tradičně poděkovat všem svým kolegům z výkonného výboru, zaměstnancům 
sekretariátu, členům dozorčí rady, arbitrážní komise a disciplinární komise, členům jednotlivých 
odborných komisí, všem trenérům a rozhodčím, vedení krajských i regionálních svazů, dalším členům 
naší Asociace, kteří pomáhají a snaží pozvednout náš sport. Samozřejmě i těm kritikům naší práce, 
jejichž kritika zní konstruktivně. A nám všem stolním tenistům přeji hodně pohody a hlavně pevné 
zdraví k provozování našeho milovaného sportu.    
 

 
 

 
V Praze 9. 4. 2017                                                                   Zbyněk Špaček 
                                                                                   předseda ČAST se svým týmem 
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2012 22 017 150 0 22 699 1 644 3 972 447 4 948 268 

2013 20 540 3 250 0 24 941 2 430 17 771 2 926 6 620 2 809 

2014 22 532 1 522 3 199 24 299 4 426 6 309 506 9 960 1 736 

2015 22 401 560 5 572 26 049 4 445 12 017 2 226 14 413 3 948 

2016 21 928 2 115 6 430 35 097 1 233 8 159 2 071 15 454 4 393 

2017 ? ? ? 42 411 ? ? ? ? ? 

Celkem     14 178  8 176   

Celkem HV     22 354   
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Celkem 
HV/rok 

    3 726   
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Zpráva Dozorčí rady ČAST pro Konferenci ČAST 2017 
 

Složení Dozorčí rady ČAST 

Dozorčí rada byla zvolena na Konferenci ČAST dne 7. 6. 2015 a pracovala v uplynulém období 

ve složení: 

Alice Roubalová – předseda, 

Zdeněk Jirásek – místopředseda, 

Jiří Juřena, Karel Karlovský, Jaromír Zlámal – členové. 

 

Činnost Dozorčí rady ČAST 

Dozorčí rada je stálým orgánem provádějícím mezi konferencemi dozor nad majetkovým a 

finančním hospodařením ČAST i nad dodržováním Stanov ČAST a obecně platných norem. 

Mezi její nejdůležitější úkoly patří sestavení písemné zprávy k roční uzávěrce ČAST a k návrhu 

rozpočtu ČAST na příští rok.  

 

Činnost Dozorčí rady ČAST v sezóně 2016/2017 

V uplynulé sezóně se konala celkem čtyři jednání dozorčí rady, z toho tří jednání se zúčastnil i 

předseda ČAST Zbyněk Špaček, příp. další členové Výkonného výboru ČAST. Hlavní body na 

těchto jednáních byly následující: 

- pravidelné kontroly čerpání finančních prostředků z rozpočtu ČAST v roce 2016, tj. 

finanční hospodaření Výkonného výboru ČAST, 

- podrobný rozbor čerpání rozpočtu Komise vrcholového sportu ČAST, tj. financování 

reprezentačních akcí dospělých i mládeže,  

- čerpání dotačních programů MŠMT, 

- financování akcí a projektů pořádaných ČAST a jejich přínos pro ČAST (Všichni za 

stůl, Rio Lipno 2016, Festival v minipingpongu apod.), 

- kontroly oběhu účetních dokladů a jejich účtování z hlediska věcné a formální 

správnosti, především kontroly proplácení faktur dodavatelů, 

- způsob financování současného systému RCM/SCM a kontrola nákladů na jednotlivá 

RCM/SCM, 

- činnost marketingového manažera pana Tošenovského a finanční přínos jeho činnosti 

pro ČAST, 

- nedostatečná propagace (a s tím související vynakládané finanční prostředky) 

významných stolnětenisových akcí (kvalifikace ME, ITTF World Junior & Cadet Open, 
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Mistrovství ČR) ve srovnání s propagací akcí na úrovni výkonnostního či amatérského 

stolního tenisu,  

- stav registru ČAST a fungování RIK ČAST, 

- chybějící Organizační řád ČAST, který by dle článku 20.2 Stanov ČAST stanovoval 

pravomoc a působnost sekretariátu,  

- v březnu 2017 připomínkování návrhu rozpočtu na rok 2017. 

Dále se Dozorčí rada ČAST zabývala podněty a stížnostmi, které ji zaslaly jednotlivé oddíly či 

členové ČAST. V uplynulé sezóně byly řešeny tyto záležitosti: 

- stížnost pana Vladimíra Slobodziana, která se týkala neodkoupení jeho knihy 

"Devadesátka stolního tenisu v Čechách, na Moravě a Slovensku" ze strany ČAST, 

- dotazy pana Jana Černoty, které se týkaly rozdělení hráčů do RCM v sezóně 

2015/2016 a nově stavěného Centra reprezentace stolního tenisu, 

- kontrola metodického pokynu pro tvorbu žebříčků v kraji Vysočina, 

- vyjádření člena mediální komise pana Ivana Urbana na webových stránkách 

www.pinces.cz, 

- žádost o stanovisko DR ČAST ve věci porušování Soutěžního řádu ČAST oddílem 

TJ Sokol České Meziříčí, 

- dopis pana Petra Bělíka, který se týkal nedostatků v systému podpory talentované 

mládeže v rámci RCM/SCM. 

Předsedkyně dozorčí rady, příp. její další členové se dále prakticky vždy účastnili jednání 

Výkonného výboru ČAST. 

Jednání dozorčí rady se v uplynulém období ani jednou nezúčastnil pan Karel Karlovský a ani 

se z jednání neomluvil. Předsedkyně dozorčí rady proto dává delegátům konference ke zvážení 

odvolání člena dozorčí rady pana Karla Karlovského. 

Zápisy ze všech jednání dozorčí rady jsou zveřejněny na webových stránkách ČAST pod 

odkazem: http://www.ping-pong.cz/asociace/dozorci-rada/dokumenty/. 

 

Závěry z činnosti Dozorčí rady ČAST v sezóně 2016/2017 

Dozorčí rada s uspokojením konstatuje narůstající meziroční objem finančních prostředků 

v oblasti státních dotací z MŠMT. Dále vyslovuje uznání Janu Brothánkovi za jeho znalosti 

v oblasti účetnictví a absolutorium za administrativní zpracování předepsaných dokladů 

k vyúčtování státních dotací.  

Na druhou stranu dozorčí rada vyslovuje nespokojenost s harmonogramem předkládání 

rozpočtu Výkonným výborem ČAST na následující období. Dle názoru dozorčí rady by měl 

být alespoň návrh rozpočtu běžného roku předložen dozorčí radě nejpozději do konce ledna 

rozpočtovaného období. Dozorčí rada však rozumí argumentům výkonného výboru, že až 80 

% příjmů nebývá zpravidla potvrzeno do konce února, a proto je za těchto okolností tvorba 

http://www.ping-pong.cz/asociace/dozorci-rada/dokumenty/
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rozpočtu obtížná. Praktickým řešením by mohlo být společné jednání výkonného výboru a 

dozorčí rady na konci příslušného kalendářního roku k návrhu rozpočtu na následující rok a 

dozorčí rady by mohla zmocnit výkonný výbor k vyhlášení provizního rozpočtu (rozpočtového 

provizoria) na následující rok. Tento by byl schválen na konferenci počátkem příštího roku. 

Dozorčí rada dále upozorňuje na to, že stále není vypracován nový Organizační řád ČAST, 

který by stanovil efektivnější fungování Sekretariátu ČAST. Tato nutnost vyplývá z velkého 

nárůstu administrativy, který je způsoben významným navýšením příjmů a výdajů ČAST, s tím 

souvisejícími přísnějšími pravidly a stále složitějšímu dokládání vyúčtování státních dotací.  

Co se týká podnětů zaslaných dozorčí radě různými subjekty i jednotlivci, pokud jejich podnět 

odpovídal dikci bodu 18.1. Stanov ČAST, problémem se dozorčí rada vždy zabývala. 

V uplynulém období se řada podnětů a připomínek týkala financování současného systému 

RCM/SCM, resp. využití finančních prostředků na fungování systému. Na základě častých a 

důkladných diskuzí na téma systém RCM/SCM dozorčí rada dává výkonnému výboru ke 

zvážení revizi: 

- počtu center včetně jejich územního rozmístění, 

- rozdělení finančních prostředků do center, 

- trenérského zabezpečení v jednotlivých centrech, 

- nákupu materiálu vzhledem k dotačním podmínkám v roce 2017. 

Z dalších námětů zaslaných dozorčí radě, které mají celorepublikový význam, se dozorčí rada 

důkladně zabývala problematikou, jak umožnit celým oddílům účast v soutěžích jiného 

regionu (či kraje), než ve kterém by měly hrát podle místa jejich sídla. Současná praxe 

potvrzuje, že se tento způsob přesunu družstev v některých krajích realizuje, ovšem 

nesystémově a v rozporu s platnými řády. Proto dozorčí rada doporučila výkonnému výboru, 

aby se tímto problémem zabýval. 

 

Stanovisko Dozorčí rady ČAST k rozpočtu za rok 2016  

dle čl. 18.2 písm. a) Stanov ČAST 

Čerpání rozpočtu je v podrobné formě popsáno ve Zprávě VV ČAST o rozpočtu a jeho čerpání 

za rok 2016. Dozorčí rada ČAST čerpání rozpočtu odsouhlasila. Přečerpání, příp. nedočerpání 

některých položek rozpočtu bylo členy Výkonného výboru ČAST odůvodněno. 

Celkové příjmy 36 156 tis. Kč 

Celkové výdaje 35 097 tis. Kč 

Přebytek    1 059 tis. Kč 

Na základě výše uvedeného navrhuje Dozorčí rada ČAST delegátům Konference ČAST 2017 

přijmout následující usnesení: 
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Konference ČAST schvaluje čerpání rozpočtu ČAST za rok 2016. 

 

Stanovisko Dozorčí rady ČAST k návrhu rozpočtu na rok 2017 

dle čl. 18.2 písm. b) Stanov ČAST 

Návrh rozpočtu vychází ze skutečností rozpočtu roku 2016, potřeb na rok 2017 a k dnešnímu 

dni dostupných informací. Je také přílohou Zprávy VV ČAST o rozpočtu.  

Celkové příjmy 44 791 tis. Kč 

Celkové výdaje 42 411 tis. Kč 

Přebytek    2 380 tis. Kč 

Rozpočet je plánován jako přebytkový. 

Na základě výše uvedeného navrhuje Dozorčí rada ČAST delegátům Konference ČAST 2017 

přijmout následující usnesení: 

Konference ČAST schvaluje předložený návrh rozpočtu ČAST na rok 2017. 

 

Stanovisko Dozorčí rady ČAST k předkládání návrhu rozpočtu dozorčí radě 

Na základě výše uvedeného navrhuje Dozorčí rada ČAST delegátům Konference ČAST 2017 

přijmout následující usnesení: 

Konference ČAST ukládá Výkonnému výboru ČAST předkládat návrh rozpočtu ČAST 

Dozorčí radě ČAST ve formě rozpočtového provizoria, pokud nebude možné předložit 

rozpočet definitivní, a to vždy do 31. 1. běžného roku. 

Konference ČAST ukládá Výkonnému výboru ČAST předkládat čerpání rozpočtu ČAST 

Dozorčí radě ČAST do 15. 3. následujícího roku, vzhledem k tomu, že vyúčtování dotací je 

předkládáno MŠMT do 15. 2. následujícího roku. 

 

V Praze 5. 4. 2017 

Alice Roubalová v.r. 

předsedkyně Dozorčí rady ČAST 
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Zpráva o činnosti KVS a sportovního manažera za rok 2016 – 2017 
 

0d 1. 1. 2016 KVS ČAST pracovala ve složení - předseda KVS Petr Nedoma a členové – 

manažér týmu mládeže Andrea Botková, reprezentační trenéři dospělých Pavel Krpec a Jindřich 

Panský, reprezentační trenér kadetů Kamil Koutný. Od 1.1.2017 působí KVS ve složení – P.Nedoma, 

předseda a členové,  A.Botková, J.Braun,  J.Panský,  J.Plachý. KVS ČAST se v období 2016 sešla celkem 

třikrát. Mimořádně vzniklé záležitosti byly řešeny v okruhu realizačních týmů mládeže a dospělých. 

V rámci nominačních návrhů jsme se scházeli i mimo sportovní akce v úzkém kruhu zainteresovaných 

kategorií a řešili operativně problematiku. Hlavním úkolem po MEJ 2016 bylo zvýšení objemů 

tréninků dle jednotlivých kategorií mládeže, co nejvyšší efektivita tréninku a sjednocení obsah 

tréninkových jednotek.  

Hlavní náplní činností KVS v období od 1. 1. 2016 bylo zejména:  

- řízení činnosti reprezentace všech věkových kategorií 
- zlepšení komunikace-veřejné hodnocení MEJ, workshopy pro trenéry i rodiče 
- nová koncepce řízení mládežnické složky – dívčí sekce, chlapecká sekce 
- VŘ na trenéry mládeže – všechny kategorie (A.Botková,  J.Braun,  T.Vrňák,  M.Klásek) 
- rozšíření trenérů mládežnické reprezentace-výběry asistentů v sekcích ( dívky M.Pytlík,  

chlapci A.Sviták) 
- nominace na jednotlivé akce reprezentace všech složek, včetně přípravy a organizace  
- VŘ na trenéry mužů a žen – muži-vybrán J.Panský, ženy+ U21-dočasně pověřen vedením 

družstva P.Nedoma do 30.6.2017,  
- Trenérem U21 mužů – J.Plachý, zároveň je asistentem trenéra mužů 
- projekt Trenér ČAST – projekt byl aktivně rozvíjen v první polovině roku 2016.  
- úzká spolupráce s KM ČAST a metodikem ČAST p. M. Novotnou  
- zlepšení trenérského zabezpečení v SCM Ostrava – J. Braun od 1.9. 2016 
- zveřejňování na stránkách ČÁST nabídky pro samoplátce na vybrané mezinárodní turnaje-

mládež 
- podpora kategorie U21(širší reprezentace) – tréninková podpora a účast na WT turnajích + 

VT v Číně, trenérské zabezpečení J.Plachý + P.Nedoma od 1.1.2017 
- sestavení finančního rozpočtu reprezentace pro r. 2017 – jeho sledování a dodržování 
- účast trenérů reprezentace na trenérských konferencích- Olomouc, Praha 
- koncepce tréninkových jednotek 

 

Plány v základních oblastech činnosti KVS na následující období: 

Reprezentace dospělých  

- zajistit bezproblémový chod reprezentačních center v Praze a Havířově  
- zvýšení preference vybraných hráčů  reprezentace dospělých- tréninkové centra v zahraničí – 

v současné době pouze T.Polanský a H.Matelová 
- tréninkové VT v zahraničí u vybraných reprezentantů – T.Konečný, L.Jančařík (ukončení 

pobytu ve Schwechat) 
- zlepšení koordinace práce trenérů, tréninkové plány a jejich vyhodnocení- zvýšené požadavky 

na přípravu, plánování a PC uživatelské znalosti. 
- podmínky pro přípravu vybraných reprezentantů včetně zahraničních startů – plán startů 
- využití nejnovějších tréninkových trendů a jejich aplikace v přípravě – větší důraz na podání a 

příjem 
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- vytýčení sportovních cílů a jejich vyhodnocení 
- upevnění a zlepšení podmínek pro nejlepší reprezentanty na Ministerstvu Vnitra – 6 osob 
- tréninkové dlouhodobé stáže pro vybrané reprezentanty v zahraničí- Düsseldorf, 

Saabruecken 
- kvalifikaci na ME – kvalifikační utkání mužu a žen v ČR – Plzeň, Jaroměř 
- VŘ na trenéra,- rku žen od 1.7.2017, zajistit vhodného kandidáta-KVS 
- VT organizovat i v ČR a začlenění širší reprezentace 
- KT mužů a žen – nominační kvalifikace na MS jednotlivců 2017 

 

Reprezentace mládeže 

- zajistit optimální podmínky pro přípravu reprezentace mládeže v RCM Praha a Havířov, SCM 
Ostrava, Hodonín, Vlašim a Hradec Králové. 

- dále zlepšovat podmínky v RCM Praha a Havířov – kontrola činnosti 
- zvyšování intenzity tréninku pro plynulý přechod mezi dospělé  
- stanovení kádrů reprezentace – v první polovině sezóny a v druhé polovině sezóny do MEJ    
- koordinační činnosti v oblasti přípravy a zahraničních startů 
- zvýšení tréninkových objemů a zlepšení kondiční přípravy mládeže  
- spolupráce s kondičním trenérem - O.Machala, účast na VT 
- zlepšení vzájemné komunikace trenérů a vyhledávat potenciální trenéry pro reprezentaci 
- koordinace všech trenérů mládeže 
- více společných VT mládeže, ne pouze u závěrečných VT před MEJ 

 

Sportovní centra mládeže 

- pokračovat v rozdělování podpory mládeže do tří stupňů RCM – SCM - SpS 
- koncentrovat co největší počet vybraných reprezentantů v RCM 
- rozšíření trenérského zabezpečení – počet trenérů 
- zlepšení spolupráce se školami – propojení ve sportovní přípravě  
- efektivita tréninkových jednotek – konzultace s trenéry 
- rozvoj kondiční přípravy a koordinace-spolupráce s kondičními trenéry 

 

Talentovaná mládeže 

- podpora stávajících a nových SpS – trenérské zabezpečení 
- rozšířit spolupráci v nově zřízených Sportovních střediscích a Krajských centrech mládeže, tak 

aby se talentovaní hráči z krajů připravovali na vstup do SCM a RCM 
- podpora nových projektů talentované mládeže, účasti trenérů reprezentace 
- podpora vybraných hráčů v mezi kategorií – mezi HBO a reprezentací mládeže 

s nedostatečných tréninkovým zázemím. 
- sledování a rozvoj projektu  HBO – M. Linert, P. Steffek  
- BTM – realizace nového systému turnajů, návrh KVS  P. Nedoma 

 

Petr Nedoma - předseda KVS a sportovní manažér reprezentace               

V Ostravě 27. 2. 2017 
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ZPRÁVA STK pro konferenci ČAST 2017 
 

 
Zpráva za období od 3.4.2016 (konference 2016) do 14.3.2017 (uzávěrka zprávy ke konferenci 2017) 
 

STK pracovala ve složení : 
 

předseda Václav Drozda  
členové Jiří Vlček (místopředseda), Karel Chyba a Miroslav Henžel  
Na řízení soutěží spolupracovala s místopředsedou VV P.Bohumským a ředitelem soutěží  J.Poledne. 
 

 
Schůze STK, porady 
 

 
15.5.2016 schůze STK – Dodatek SŘ č.4 podle konference, závěr ligy 2015/16, wo M3A Vršovice,  
  D Slatina, E Vsetín, kvalifikace, hodnocení soutěží, změny v lize 2016/17 … 
 

15.6.2016 schůze STK – Přihlášky do ligy 2016/17, převody a přechody, příprava losování ligy 16/17, 
  rozdělení do skupin, rozpisy ČP, připomínkování termínové listiny…  
 

22.7.2016 schůze STK – Příprava losování, návrh změn v term. listině, žádosti k losování, návrhy ke 
  schvalování heren, schválení rozpisů ČP za STK, rozlosování ligy…      
 

20.12.2016schůze STK – Průběh ligy, wo Ž2C Hluk B, M3D H.Brod, prováděcí pokyny k SŘ 330.25, 
  kvóty pro KSST k MČR, uzavření 26.ročníku ČP, harmonogram změn SŘ …   
 

3.2.2017  schůze STK – Průběh ligy, wo Ž Vlašim B, vzáj.wo M3E Rožnov-Šumperk, stížnost RSST  
  Rychnov, zprávy komisařů, los kvalifikací, kontrola podle SŘ 330.25 …  
 

10.3.2017 schůze STK – Průběh ligy, příprava play-off a kvalifikací, příprava „Hodnocení“, zprávy  
  komisařů, harmonogram přípravy ligy+ČP 2017/18, zpráva pro konferenci…. 
 

10.3.2017 porada ke změnám SŘ, RŘ a PŘ – Projednány všechny došlé návrhy a připomínky,  
  zkompletovaný materiál připraví Drozda (SŘ) a Henžel (RŘ, PŘ) do 17.3.17 
  zaslat místopředsedovi. 
 
Zápisy ze schůzí jsou zveřejňovány na webu ČAST. Do konce sezóny jsou v plánu ještě dvě schůze 
STK, při kterých by měla být uzavřeny soutěže 2016/17, provedeno hodnocení a příprava r. 2017/18. 
 

 
Ligové soutěže 2016/17 
 

 
Ligové soutěže 2016/17 řídila STK ve spolupráci s ředitelem ligy, který zajišťoval technické a 
administrativní řízení soutěží + řešení vyjmenovaných závad. 
Nedostatky a nejrůznější připomínky, návrhy a požadavky byly řešeny společně. 
 

K nejzávažnějším narušením průběhu soutěží došlo v III. lize mužů 
 

 Rožnov-Šumperk – vzáj. wo, nehlášeno předehrání, podpis nepravdivých údajů oběma vedoucími i 
vrchním rozhodčím. STK toto řešila podle své pravomoci a předala KR, VV a DK. 
 

 Val.Meziříčí-Šumperk – zfalšovaný podpis vedoucího, neúplný zápis, další podezření neprokázáno, 
pokuta, postup vedoucího družstva hostí a vr. rozhodčího předán KR, VV a DK. 
 

 Havl.Brod-Holásky – kontumace 0:10wo, za družstvo HB nastoupil hráč na střídavý start v 6. utkání 
1.poloviny – podle 334.01 k/ kontumace celého utkání. 
 

Do 14.3.2018 bylo 6 utkání kontumováno, navíc 1x vzájemné wo 
Základní část ligy bude dohrána 26.3.2017, dále budou následovat dvoučlenné play-off, finále a 
kvalifikace. 
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Český pohár 
 

 
V roce 2016 byl odehrán 26. ročník Českého poháru tříčlenný družstev mužů a žen. 
II. stupeň soutěže řízený STK ČAST se hrál za účasti 50 družstev mužů a 8 družstev žen. 
Ve finálovém turnaji v Havířově zvítězila družstva mužů SF SKK El Niňo Praha a žen MSK Gumotex 
Břeclav. 
 

Další úkoly STK 
 

 
STK plnila i další úkoly vyplývající se zajišťováním soutěží (komisaři, Soutěžní řád, připomínkování 
rozpisů a termínové listiny, hodnocení soutěží a další). 
 

Děkujeme za spolupráci činovníkům v oddílech a pořadatelům, bez jejichž pomoci a spolupráce by 
nebylo možné akce zajišťovat.  
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ZPRÁVA O ČINNOSTI KOMISE ROZHODČÍCH  
ZA SEZÓNU 2016-2017 

 

Svoji činnost v sezóně 2016-2017 zahájila komise rozhodčích ČAST ve složení: 

MALÍK Tomáš: předseda a JIRSA Pavel, KLECKER Roman, VÍTEK Josef: členové KR.  

Na vlastní žádost člena komise Mgr. Pavla Jirsy, který k 30. 6. 2016 ukončil svoji 

činnost z důvodů pracovního vytížení v zaměstnání, byla se souhlasem VV ČAST od 15. 7. 

2016 komise rozhodčích ČAST doplněna o Kláru Vaculovičovou. V tomto složení pak komise 

pracuje i současné době. Činnost komise v uplynulém období je rozčleněna do následujících 

bodů, které shrnují výstupy z jednotlivých oblastí. 

 

1) Mezinárodní scéna 

I v sezóně 2016-2017 se naši mezinárodní rozhodčí představovali na akcích pod hlavičkou 

ITTF a ETTU. Velmi vysoká účast našich rozhodčích na akcích v zahraničí přispěla 

k nominacím našich rozhodčích na vrcholy sezóny v Evropě i ve světě. Vrcholnou událostí byla 

bezpochyby účast našeho rozhodčího Romana Kleckera na paralympijských hrách v Rio de 

Janeiru, kam byl po velmi složitém procesu směřující k této prestižní akci vybrán komisí 

rozhodčích ITTF a mezinárodním olympijským výborem mezi 26 rozhodčích, kteří byli 

pozvaní na tento sportovní svátek do brazilského Rio de Janeira. Naši rozhodčí se zúčastnili i 

další významné světové akce v podobě Mistrovství světa juniorů v jihoafrickém Kapském 

Městě, kde naši asociaci úspěšně reprezentovala dvojice Roman Klecker, Klára Vaculovičová. 

Zástupcem vrchního rozhodčího pro nadcházející mistrovství světa tělesně postižených ve 

slovenské Bratislavě byl jmenován Petr Bohumský, který byl zároveň na počátku letošního roku 

vrchním rozhodčím na premiérovém Mistrovství Evropy do 21 let v ruské Soči, kde ho doplnila 

hned šestice rozhodčích u stolu: Radek Cankař, Anna Halasová, Tereza Hovorková, Jiří Hrdý, 

Pavel Kafka a Jan Vrabec, což byla hned po domácím Rusku druhá nejpočetnější výprava 

rozhodčích na této akci. Naši rozhodčí se zúčastnili i dalších evropských vrcholů, kdy evropský 

šampionát dospělých v Budapešti absolvoval Pavel Kafka, juniorský evropský šampionát 

v chorvatském Záhřebu pak dvojice Lukáš Kotlorz a Tomáš Malík. 

Mnoho dalších mezinárodních rozhodčích bylo nominováno a vybráno na další 

mezinárodní akce typu World Tour, World Junior Circuit ale i klubové soutěže typu Ligy 

Mistrů či poháru ETTU.  
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V loňském roce se rovněž uskutečnily zkoušky k zisku mezinárodní licence „International 

Umpire“, kam naše asociace vyslala celkem čtyři uchazeče: Ondřej Kalista, Anna Halasová, 

Tereza Hovorková a Pavel Šišma. Tento kvartet splnil všechny podmínky, včetně závěrečných 

písemných testů a získali své mezinárodní licence. V současné době naše asociace disponuje 

celkem 39 mezinárodními rozhodčími, kdy 32 rozhodčích vykazuje aktivní činnost na 

mezinárodních akcích. Aktuální snahou asociace i komise je posílit počet mezinárodních 

vrchních rozhodčích s licencí „International Referee“, kterou se v průběhu roku 2017 bude 

snažit získat Klára Vaculovičová, která by v případě úspěšného absolvování zkoušek doplnila 

českou dvojici Petr Bohumský, Zdeněk Jirásek na listině mezinárodních vrchních rozhodčích.  

 

2) Řízení dlouhodobých soutěží (Český pohár, ligové soutěže) 

V oblasti řízení dlouhodobých soutěží zejména ligových soutěží se KR ČAST musí 

vypořádat s nedostatkem vrchních rozhodčích ochotných řídit ligová utkání. V rámci letošní 

sezóny 2016-2017 bylo do pozice vrchního rozhodčího ligového utkání aktivně zapojeno 

celkem 186 rozhodčích s licencí „B“, což při 168 mužstvech přihlášených do ligových soutěží 

signalizuje zásadní problém nedostatku rozhodčích se zájmem rozhodovat ligová utkání. O to 

překvapivější je fakt, že zájem rozhodovat nemají ani rozhodčí u svého vlastního mužstva a 

oddílu. Velká většina rozhodčích tak rozhoduje ligová utkání prakticky o každém ligovém kole. 

Všem vrchním rozhodčím, kteří se v letošní sezóně zapojili do řízení ligových soutěží, patří 

velký dík.  

Snahou KR ČAST je v nejvyšších soutěžích, respektive soutěžích extraligy a první ligy 

dodržet neutralitu rozhodčích, tak aby utkání nerozhodovali rozhodčí z pořádajících oddílů a 

průběh utkání byl tak co nejméně ovlivněn prostředím jednoho ze zúčastněných mužstev. 

Zásadním problémem je stav, kdy některé oddíly a jedinci odmítají respektovat články 

soutěžního řádu a pravidla komise rozhodčích, které jsou zveřejňovány na webových stránkách 

ČAST, stejně tak jsou dostupné v dokumentech komise rozhodčích v rámci webové portálu 

ČAST. Komise rozhodčích byla i na základě výše uvedeného nucena přistoupit k udělování 

zvýšených pořádkových pokut oddílům, jenž nesplňují stanovené podmínky. Zároveň rozhodla 

o udělování těchto pořádkových pokut i v sezóně 2017-2018 a to v maximální výši stanovené 

soutěžním řádem a článkem 704.02 písmene h, neboť rozhodčí jsou nedílnou součástí stolního 

tenisu a proces jejich zajištění je ze strany daných oddílů prakticky nulový. A to i přesto, že 

oproti předcházejícím sezónám je počet vzdělávacích akcí k dosažení příslušné licence 
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nebývale vysoký. Oblasti vzdělávání, školení a seminářů rozhodčích se poté věnuje jedna 

z navazujících částí této zprávy. 

3) Jednorázové soutěže řízené ČAST (Mistrovství republiky a 

BTM) 

Tato činnost je v plné míře zabezpečena vrchními rozhodčími a jejich zástupci, kteří jsou 

na každou sezónu jmenováni. KR ČAST se touto formou snaží zabezpečit jednotný průběh 

turnajů. Vzhledem ke každoročnímu konání zkoušek na rozhodčí s licencí „NR“, která je 

primárně určena pro řízení jednorázových akcí se nám daří postupně doplňovat a upravovat 

výše uvedený seznam. Zároveň také do této pozice získáváme nové a zejména mladé rozhodčí, 

kdy se snažíme efektivně propojit znalost počítačového vybavení a angličtiny na zavedení 

jednotného softwarového vybavení pro řízení turnajů „Table Tennis Tournament Planner“, 

který od startu sezóny 2016-2017 zajišťuje veškeré výstupy spojené s daným turnajem. Komise 

rozhodčích se tímto zároveň distancuje od problémů, které jí jsou domněle přisuzovány na 

základě neznalosti práce s tímto programem a neznalosti systému turnaje. Bohužel lidé, kteří 

tyto problémy vyvolávají, nejsou dostatečně obeznámeni s celým průběhem nejen práce se 

softwarem, ale i tím, že jejich domněle schválená tvrzení ohledně sledu disciplín či losování 

soutěží během turnaje nejsou podložena zápisem příslušného úseku, který za daný turnaj 

zodpovídá či rozpisem, který by jejich tvrzení potvrzoval. Nezbývá než doufat, že nepříjemných 

poznámek na styl řízení bude v budoucnosti ubývat. Komise rozhodčích vychází a jednoznačně 

ctí soutěžní řád, rozpis a usnesení vydané a zveřejněné v zápisech příslušných komisí a na tomto 

způsobu práce nehodlá nic měnit. 

 

4) Vzdělávání rozhodčích 

I v této sezóně byl dodržen plán školení a doškolovacích seminářů rozhodčích všech licencí, 

kdy snahou KR ČAST je účastníky školení využít zejména v pozici rozhodčího u stolu. Komise 

se snaží všemi možnými prostředky upozornit na vypsané vzdělávací akce vedoucí k zisku 

licence rozhodčího. Nutno podotknout, že vzdělávacích akcí oproti předcházejícím sezónám 

v sezóně 2016-2017 přibylo a to zejména pro zisk licence „B“, která je určena pro vrchní 

rozhodčí dlouhodobých soutěží. Kdy rozhodčí licence „B“ jsou součástí podmínek povinnosti 

účastníka soutěže, které stanovuje soutěžní řád. 

Zároveň v rámci úprav směrnic vycházíme z podkladů od rozhodčích samotných, kdy před 

startem sezóny 2016-2017 byly schváleny následující změny: 1) rozhodčím s licencí „B“ bude 

automaticky přiznána licence „C“; 2) vrchnímu rozhodčímu, který odřídí v dlouhodobých 
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soutěžích ČAST 11 a více utkání extraligových a ligových utkání bude automaticky 

prodloužena licence „B“ (licence vrchního rozhodčího dlouhodobých soutěží) pro řízení utkání 

dlouhodobých soutěží na další tři roky. 

V rámci seminárních akcí, které jsou určeny pro prodloužení příslušné licence komise 

rozhodčích, zajišťuje komise rozhodčích minimálně jednou v kalendářním období semináře pro 

všechny příslušné licence. I v tomto případě zejména s důrazem na licenci „B“, pro kterou jsou 

v závěru letošní sezóny 2016-2017 vypsány dva doškolovací semináře, které chce komise 

dlouhodobě udržet s místem konání jednoho semináře v české části republiky a druhého 

semináře v moravsko-slezské části republiky. 

Celkovým přínosem vzdělávacího systému je patrný nárůst rozhodčích mladého věku, kteří 

se velmi rychle adaptují na nastavené podmínky práce rozhodčího. KR ČAST chce 

v nastaveném trendu pokračovat a zajistit kvalitní úroveň rozhodování i pro nadcházející 

období. Nicméně i několik sezón po změně systému udělování licencí rozhodčího se stále 

nachází odpůrci tohoto systému, kdy kritizují zejména systém hodnocení rozhodčích u stolu. 

Bohužel vzhledem k poznatkům z mezinárodních akcí je tento krok krokem nepostradatelným 

a to zejména na cestě k zajištění profesního růstu rozhodčího, což je jeden z dlouhodobých cílů 

KR ČAST.  

Svůj přínos je patrný i ve školení rozhodčích licence „C“ přes e-learningový program, jehož 

prostřednictvím si v sezóně 2016-2017 získalo či prodloužilo své licence 305 rozhodčích. 

Hlavním přínosem formy tohoto školení je zejména jednotný výklad základních pravidel a 

pokynů, které jsou spojeny s prací rozhodčího.  

 

5) Co se v sezóně 2016-2017 podařilo a jaký je výhled  

pro sezónu 2017-2018 

Z cílů a dvou zásadních bodů, které si komise stanovila pro uplynulé období, se podařilo 

oba dva body naplnit: Výběrové, kontrolní, žebříčkové turnaje mládeže jsou obsazeny 

rozhodčími s licencí „A“, případně účastníky školení rozhodčích licence „B“. V této oblasti se 

bude komise rozhodčích ve spolupráci s komisí mládeže snažit dopracovat systém obsazování 

těchto turnajů rozhodčími, kdy vzhledem k tomu, že ve stávající sezóně jde o novinku, se stále 

objevují drobné organizačně technické nedostatky. Druhým z pohledu komise zásadním bodem 

bylo přenesení seznamu rozhodčích do struktur centrálního registru ČAST, tato položka i díky 

velkému přičinění všech zainteresovaných z KR a RIK přinesla spuštění seznamu rozhodčích 

přes centrální registr, kdy počínaje startem sezóny 2016-2017 je seznam rozhodčích volně 
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přístupný právě přes webové rozhraní centrálního registru ČAST. Další pozitiva v této 

záležitosti jsou pak patrná v dalších administrativních úkonech spojených s činností rozhodčích 

v rámci ČAST.  

Pro následující období by mimo běžnou činnost, komise ráda zapracovala na programových 

inovacích v rámci centrálního registru, nad kterými intenzivně diskutuje s RIK. Zásadní v této 

činnosti je kompletní programování a následné přenesení delegace vrchních rozhodčích na 

ligové soutěže do složek soutěží v rámci centrálního registru a STIS. Další snahou je pravidelný 

přenos informací z oblasti rozhodčích nejen do základny rozhodčích ale i široké stolně tenisové 

veřejnosti a to prostřednictvím newsletteru komise rozhodčích, jehož účelem bude informovat 

o základních záležitostech spojených s činnosti rozhodčích: školení, semináře, změny pravidel, 

postřehy rozhodčích z mezinárodních akcí, otázka výkladu pravidel, aktuality spojené s běžnou 

„každodenní“ činnosti rozhodčího. Komise předpokládá, že úvodní číslo tohoto newsletteru 

bude vydáno během měsíce června. 

 

Veškeré informace vyplývající z činnosti KR ČAST budou i nadále zveřejňovány na 

webových stránkách ČAST, z nichž ty informace nejpodstatnější pak budou dále uveřejňovány 

v elektronickém magazínu FLIP. 

Závěrem mi dovolte, abych poděkoval všem rozhodčím, kteří se podíleli na řízení ligových 

utkání, BTM , KT a M ČR. Také bych chtěl poděkovat všem členům komise rozhodčích ČAST 

za jejich činnost pro KR ČAST stejně tak i všem ostatním, kteří dávají a zasílají podněty na 

zlepšení naší činnosti a v neposlední řadě i celém VV ČAST, bez kterého by nebyl patrný 

vzestup celkové činnosti komise a podpory rozhodčích samotných. 

 

V Praze, 3. 3. 2016      Tomáš Malík, předseda KR ČAST 
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Zpráva o činnosti  KM ČAST v sezóně 2016/2017 
 

        KM ČAST pracovala v sezoně 2016/2017 ve složení: Martin Linert - předseda, Jiří Bajger, Libor 

Svoboda, Ondřej Jányš, Martin Protiva a Pavel Steffek. 

  

          V organizaci BTM ČR provedla KM zásadní změny v systému turnajů. BTM ČR v kategoriích 

mladšího a staršího žactva a dorostu byly rozděleny do dvou kategorií, a to na turnaj A, který hraje 48 

chlapců a 24 dívek dle předem určených kvalifikačních kritérií a na turnaj B, ve kterém startují ostatní 

přihlášení hráči a hráčky. Změna systému samozřejmě má své zastánce i kritiky, ale v průběhu sezóny 

jsme se snažili o optimalizaci systému, zejména způsobu řízení turnajů. Přes avizovanou změnu 

systému turnajů i v kategorii nejmladšího žactva jsme v letošní sezóně zachovali původní systém a 

plánované změny bychom chtěli připravit pro sezónu 2017/2018. Výsledky turnajů byly pravidelně 

zveřejňovány na webových stránkách ČAST a rozesílány dle adresáře KM ČAST. Po každém turnaji byly 

vydávány aktuální Nasazovací žebříčky mládeže dle metodiky KM ČAST.  

            

           Žebříčkové turnaje proběhly v obvyklých termínech a organizačně bez větších problémů, a to 

starší žactvo 3.12.2016 v Praze, mladší žactvo 17.12.2016 a dorost 18.12.2016 v Havířově. Kontrolní 

turnaj ČR v kategorii mladšího žactva by se měl opět uskutečnit v Hradci Králové v termínu 9.4.2017.  

 

 MČR družstev mládeže se uskuteční stejně jako v uplynulých letech v Ostravě a 

předpokládáme, že proběhne po pořadatelské stránce bez větších problémů. MČR družstev bude 

sehráno ve dvou hracích dnech. MČR se účastní ve všech kategoriích vždy 16 družstev podle obvyklého 

klíče a bude hráno tzv. progresivním k.o. systémem, tj. vylučovacím systémem s dohráváním o konečné 

pořadí. 

 

 MČR jednotlivců se uskuteční ve třech termínech, a to v termínu 22. – 23.4.2017 MČR dorostu 

v Praze, v termínu 29. – 30.4.2017 MČR staršího žactva v Hostinném a v termínu 20. – 21.5.2017 MČR 

mladšího žactva v Havířově. Soutěže dvouher ve všech kategoriích budou hrány vylučovacím způsobem 

na jednu porážku, kdy hráči, kteří nepostoupí do osmifinále dvouher budou zařazeni do soutěže  

útěchy. Na MČR bude nominováno 24 hráčů a hráček podle žebříčku ČR a 2 hráči a 1 hráčka byli 

nominováni KSST.  

 

 KM ČAST spolupracovala na přípravách Olympiády dětí a mládeže 2017, která se uskuteční ve 

dnech 24. – 29.6.2017 v Brně. 

 

 KM ČAST připravila návrh pro VV ČAST na zařazení do projektu Sportovních středisek mládeže, 

a to pro 9 oddílů stolního tenisu. Dalším 20 oddílům mládeže byla vybráno do projektu Podpora oddílů 

talentované mládeže. Dále KM připravuje návrh podpory pro Krajská centra talentované mládeže.  
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Dále KM provedla kontrolu povinnosti aktivní mládeže u účastníků ligových soutěží v sezóně 

2015/2016, a to na základě podkladů z Hodnocení ligových soutěží a připravila pro VV ČÁST návrh 

pokut. 

 

 KM ČAST opět zajišťovala účast kategorie mladšího a nejmladšího žactva na mezinárodních 

akcích pořádaných ETTU. V srpnu 2016 se výprava našeho mladšího žactva již tradičně zúčastnila 

neoficiálního Mistrovství Evropy mladšího žactva Euro Mini Champs ve francouzském Štrasbourgu, kde 

v kategorii žáků ročníku 2004 obsadil Šimon Bělík 8.místo a Filip Karel obsadil 34.místo, mezi žákyněmi 

Barbora Březinová obsadila 31.místo a Nela Hanáková 35.místo. V kategorii žákyň ročníku 2005 

obsadila Helenka Sommerová 17.místo, čímž se nominovala na turnaj Stiga Masters Minimes, turnaj 

pro 12 hráčů a hráček kategorie mladšího žactva , který se uskutečnil v termínu 22. – 23.října 2016 

v belgickém Blegny, kde obsadila 5.místo. 18. – 20.listopadu 2016 se v Maďarsku v Budapešti 

uskutečnil druhý ročník turnaje kategorie minikadetů Olympic Hopes Tournament, projektu 

podporovaného Českým olympijským výborem, kterého se zúčastnila výprava ve složení Klára 

Witoszová, Helena Sommerová, Andrea Hnojská, Matěj Stach, Ondřej Květona a Filip Karel pod 

vedením trenérů Pavla Steffka a Martina Linerta. Výprava byla velmi úspěšná, děvčata zvítězila 

v soutěži družstev, chlapci obsadili 3.místo, v soutěžích jednotlivců obsadila Klára Witoszová 2.místo, 

Helena Sommerová 3.místo a Ondřej Květon též 3.místo. Na přelomu července a srpna se výprava ve 

složení Ondřej Květon, Matyáš Lebeda, Barbora Březinová, Nela Hanáková a Helena Sommerová pod 

vedením Pavla Steffka zúčastnila tréninkového kempu projektu ETTU Eurotalents v Stockerau, dalšího, 

již výběrového kempu projektu Eurotalents v Luxembourgu se na konci srpna zúčastnili Šimon Bělík a 

Linda Záděrová pod vedením Pavla Steffka a Libora Svobody. V termínu 13. – 18.září 2016 se 4 žáci a 3 

žákyně zúčastnili pod vedením trenéra projektu HBO Martina Pytlíka tréninkového kempu v centru TTV 

Niedersachsen v Hannoveru a následného turnaje Grand Prix TTVN v Rintelnu, kde Ondřej Květon 

obsadil 3.místo v kategorii žáků 2003 a mladších, Klára Witoszová 3.místo v kategorii dívek 2001 a 

mladších a Nela Hanáková též 3.místo v kategorii dívek 2003 a mladších, v hodnocení družstev obsadilo 

naše družstvo výborné 3.místo. V další etapě projektu Eurotalents jsme se zúčastnili tzv. Development 

kempů, a to v termínu 6. – 13.listopadu 2016 Šimon Bělík v doprovodu Jaromíra Zlámala st. 

v rumunském Buzau, v termínu 5. – 11.prosince 2016 Šimon Bělík a Linda Záděrová v doprovodu Pavla 

Steffka v chorvatské Opatiji a v termínu 12. – 19.března 2017 ve slovinském Otočeci Šimon Bělík a Linda 

Záděrová pod vedením Jaromíra Zlámala st. V termínu 17. – 24.dubna 2017 se v Luxembourgu 

uskuteční kemp Eurotalents Hopes Selection. Naši mládežníci by se měli zúčastnit i dalších tradičních 

mezinárodních turnajů, a to jak na Slovensku International Slovak Open v Malackách, tak o 

Velikonocích již tradičního mezinárodního turnaje mládeže v rakouském Linci. 

 

KM ČAST opět  zařadila v letošní sezóně mezi turnaje započítávané do žebříčku mládeže 24.ročník 

Satellit Tour, seriálu turnajů pořádaných v srpnu v Hluku,  v Havířově a na Slovensku v Topolčanech a 

13.ročník Velké ceny Prahy, mezinárodního turnaje mládeže, který se uskuteční 26. – 28.5.2017 

v Praze. Na Satellit KM vyslala jak družstvo chlapců, tak družstvo dívek, na turnaji v Praze bychom rádi 

zajistili účast našich nejlepších hráčů a hráček v kategoriích nejmladšího a mladšího žactva.  
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KM ČAST též ve spolupráci s TMK ČAST pokračovala v projektu vyhledávání a podpory talentované 

mládeže „Hledáme budoucí olympioniky“. V srpnu 2016 se uskutečnil již tradiční tréninkový kemp 

v Bystřici nad Pernštejnem, kterého se zúčastnilo 27 hráčů a hráček zapojených do našeho projektu. 

Kemp proběhl pod vedením trenérů našeho projektu Martina Pytlíka, Pavla Steffka, Radka Košťála, 

Martina Linerta a Martiny Hurníkové a dalších klubových trenérů. Na začátku září se v Olomouci při 

ITTF World Tour uskutečnil výběrový kemp pro hráče a hráčky ročníků 2006 – 2008, kterého se 

zúčastnilo celkem 26 dětí z 16 klubů z celé ČR. Poté následovaly dva tréninkové kempy, které proběhly 

opět ve Vlašimi pod vedením trenérů Pavla Steffka, Martina Pytlíka, Martina Linerta, Radka Košťála, 

Luboše Pěnkavy a Martiny Hurníkové. V termínu 9. – 11.12. 2016 se opět ve Vlašimi uskutečnil další 

tréninkový kemp pro hráče ročníků 2006 a mladší, podobný kemp připravujeme na termín 9. – 

11.6.2017. Podobně jako v loňském roce připravujeme v termínu 5. – 11.srpna 2017 opět v Bystřici nad 

Pernštejnem další kemp projektu Hledáme budoucí olympioniky. V rámci projektu bylo zapojeno a 

sledováno celkem 46 hráčů z 27 klubů. V listopadu 2016 jsme zahájili projekt podpory sportovní 

přípravy pro mimořádně talentované jedince ve spolupráci s RCM v Havířově a se SCM ve Vlašimi, tzv. 

stáže při RCM / SCM. V letošní sezóně se zatím uskutečnili 3 stáže v Havířově a 2 ve Vlašimi. V letošní 

sezóně jsme pokračovali v dalším stupni tohoto projektu tzv. Hledáme budoucí olympioniky - 

Regionální výběry, který je zaměřen pro děti ročníků 2007 a mladší a pro jejich trenéry. Projekt probíhal 

opět formou dvoudenních tréninkových kempů pod vedením Pavla Steffka, a to vždy společně pro dva 

kraje. Cílem projektu je ukázka moderních trendů v tréninku dětí, zlepšování herních dovedností hráčů 

pomocí zásobníku míčků, zkvalitnění tréninkového procesu dětí, vytvoření jednotného tréninkového 

systému  a vyhledávání a případná podpora talentované mládeže. V průběhu letošní sezóny se zatím 

uskutečnilo celkem 8 kempů, kterých se zúčastnilo celkem 133 dětí, zbývajících 6 kempů je plánováno 

v průběhu měsíců dubna, května a června.  

  

Martin Linert        V Praze dne 26.2.2017 

předseda KM ČAST 
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Zpráva trenérsko-metodického úseku  pro konferenci ČAST 
 

Činnost a řízení  trenérsko - metodické komise ČAST:                                                                                                                                                              

 TMK pracovala v uplynulém období v následujícím složení :                                                                                                                                                                                                 

Předsedkyně:  Marta Novotná- řízení TMK, kontakt na VV, zabezpečení specializace A licence                               

Členové:  Hana Šopová –obsahové a organizační zabezpečení školení B licence                                                   

Jiří Pischel –obsahové a organizační zabezpečení doškolování trenérů                                                                  

Martin Protiva –obsahové a technické zabezpečení metodického webu                                                                      

Pavel Steffek –metodická podpora trenérů talentované mládeže, projekt HBO, obsahové zabezpečení 

metodického webu                                                                                                                                                                   

Martin Lučan –kontrola plnění podmínek SŘ u ligových družstev                                                                                                                            

Jindřich Bíla –problematika TMK KSST, kontakt s předsedy TMK krajů, podpora při zajišťování školení 

C a D licencí 

Jednotlivé oblasti činnosti zajišťovali členové komise průběžně během celého roku.  

Dne 19.3.2016 se uskutečnila společná schůze TMK v Jablonci n. N. 

 Zúčastnili se jí :  Jiří Pischel, Martin Lučan, Hana Šopová, Martin Protiva, Marta Novotná,                                                           

částečně  předseda  ČAST Zbyněk Špaček                                                                                                                       

Omluveni byli:  Pavel Steffek, Jindřich Bíla 

Byl schválen následující program: 

1.Zahájení, schválení programu a zápisu z minulé schůze-M.Novotná                                                                            

2.Informace jednotlivých členů TMK z oblastí jejich působnosti                                                                                           

a/ M.Novotná – metodické zabezpečení v rámci ČAST, A licence, dohody o spolupráci s FTVS UK 

Praha a FSpS MU Brno, aktualizace směrnice č.4/2015 -pro udělování a prodlužování trenérských 

licencí                                                                                                                                                                                 

b/J.Poledne –elektronická evidence trenérských licencí, elektronické trenérské průkazy                                  

c/M.Lučan -vyhodnocení plnění podmínky trenérských licencí pro ligová družstva dle SŘ  sez.2015/16                      

d/H.Šopová -informace o studiu B licence                                                                                                           

e/J.Pischel –informace o doškolení trenérů v meziobdobí od poslední schůze                                                     

f/M.Protiva –stav metodického webu                                                                                                                                                                                                                  

3.Různé 

Na základě závěrů z této schůze byly zajišťovány následující úkoly:  

-M.Novotná připravila novou verzi směrnice pro udělování a prodlužování trenérských licencí 

č.3./2016, která zohlednila připomínky členů TMK v oblasti doškolování a školení trenérů B licencí i 

elektronické evidence a udělování certifikátů trenéra 

-M.Novotná připravila návrh a postup pro udělování certifikátu trenéra, který schválil VV 

-podle informací J.Poledneho nebylo možné zatím zajistit z důvodů personálních problémů 

v registrační komisi, elektronickou evidenci trenérských licencí a průkazů 



Česká asociace stolního tenisu, Zátopkova 100/2, 160 17 Praha 6 - Strahov  

tel.: +420 233 017 337, fax: +420 242 429 250, www.ping-pong.cz, e-mail: ctta@cuscz.cz 29/40 
 

                                                                                                                                                                                           

Konkrétní úkoly zajišťované TMK od poslední konference: 

V oblasti školení a doškolování trenérů : 

-A licence –z minulého běhu  ukončila úspěšně studium v listopadu 2016 Hana Bartošová,                               

Michal Lebeda odevzdal závěrečnou práci a zúčastní se v březnovém termínu 2017 závěrečných 

zkoušek na FTVS, Josef Plachý a Hana Valentová požádali o odklad pro zpracování závěrečné práce a 

závěrečné zkoušky. 

Od školního roku 2015/16 zahájilo studium A licence  12 trenérů: Josef Braun, Marek Klásek, Marek 

Čihák, Petr David, David Marek, Petr Bělík, Jaromír Zlámal ml., Vít Gaydoš, Tomáš Drahotský, Daniela 

Smutná, Petr Macela,Jindřich Bíla.                                                                                                                                      Ve 

školním roce 2016/17 nastoupilo do II. ročníku studia 9 trenérů, kteří úspěšně zvládli závěrečné 

zkoušky ze specializace za I.ročník,konané dne 25.11.2016 ve Vlašimi. Ve studiu dál nepokračují                         

Vít Gaydoš, Jindřich Bíla a David Marek. 

- B licence- v průběhu roku 2016, se docházelo postupně k dokončování studia specializace u 

posluchačů běhu 2015 a sice odevzdáváním závěrečných prací. Byl stanoven termín 30.6.2016, ale ani 

tento termín nebyli schopni všichni trenéři dodržet. I z tohoto důvodu protahování termínu dokončení 

studia byla provedena změna ve směrnici pro udělování licencí. 

Během roku 2016 byl vyhlášen nový běh studia B licence, který se uskuteční ve dvou 5 denních cyklech 

–na jaře a podzim 2017. Zatím je přihlášen rekordní počet 27 uchazečů. 

-Doškolení pro trenéry všech licencí- v meziobdobí se uskutečnily 3 doškolovací semináře – 19.3.2016 

v Jablonci n.N., 3.9.2016 v Olomouci a 4.3.2017 ve Frýdlantě n.Ostr 

Ostatní oblasti činnosti TMK: 

-na základě podkladů ředitele ligových soutěží  byla opět provedena kontrola plnění podmínek daných 

SŘ,týkající se trenérských licencí u ligových družstev sez.2016/17. Prostřednictvím zpráv ČAST byl 

zveřejněn seznam družstev, které podmínky nesplňují s tím,že mají možnost  do 1.4.2017 nedostatky 

napravit. Následně bude neplničům udělena pokuta v souladu s disciplinárním řádem ČAST. 

-průběžně byla prováděna aktualizace seznamu trenérů A a B licencí po každém doškolení,nebo 

ukončení běhu školení A a B licencí. 

 -bohužel se nepodařilo zajistit předání dokumentace týkající se udělování  trenérských licencí a 

průkazů trenéra , evidence odevzdávání závěrečných prací od p.Karla Chyby, kterému skončil pracovní 

poměr s ČAST koncem roku 2015 . Doposud přetrvávají problémy v nejednotnosti údajů v seznamech 

trenérů a v jejich průkazech. 

-v roce 2016 zpracoval M.Protiva plán a tematické okruhy pro zveřejňování materiálů na metodickém 

webu. Pro spolupráci na webu byl získán a také využíván S. Kučera. Přesto vydávání materiálů 

neprobíhá dostatečně kontinuálně. 
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Činnost metodika ČAST 

Hlavní priority  činnosti v uplynulém období: 

-obsahové a organizační zajištění konzultací a kurzů specializace A licence při DST FTVS UK Praha. Kurzy 

se uskutečnily v červnu 2016 v Havířově a v listopadu 2016 ve Vlašimi, kde posluchači také složili 

závěrečné zkoušky za I. ročník. V rámci tohoto studia, byla také postupně připravována témata 

seminárních ročníkových prací a navržena témata pro diplomové práce, zohledňující potřeby  metodiky 

stolního tenisu v ČR. 

-byl zaslán požadavek na přijetí trenérů stolního tenisu do Unie profesionálních trenérů při ČOV, který 

byl ze strany ČOV akceptován a M. Novotná se stala první členkou unie za stolní tenis a zároveň 

kontaktní osobou. 

-trenéři jsou pravidelně informováni o možnostech jejich dalšího vzdělávání ze strany ČOV a někteří 

z nic se také pravidelně účastní mezinárodních konferencí „Mosty“-mezi teorií a praxí a dále 

interaktivních seminářů „Dialogy“ .Tyto akce mají vysokou odbornou úroveň a je jen škoda, že tyto 

nabídky vzdělávání nevyužívají všichni trenéři RCM,SCM a reprezentace. Interpretace závěrů z těchto 

akcí je pak součástí přednášek na školeních a doškoleních trenérů. 

-ČAST byla pověřena uspořádáním  mezinárodní konference trenérů ETTU ve dnech 10. a 11.10.2016            

v Praze. Koordinátorkou akce byla určena M. Novotná. Ve spolupráci s trenérsko-metodickou sekcí 

ČOV se podařilo zajistit tlumočení přednášek do češtiny a tím vytvořit podmínky pro účast většího 

počtu trenérů. Konference se zúčastnilo 20 trenérů stolního tenisu z ČR, 5 ze Slovenska a 12 trenérů 

z členských zemí ETTU. Dalších 32 účastníků byli zástupci různých sportovní odvětví ČOV. Tato akce 

byla hodnocena ze strany vedení ETTU jako velmi úspěšná. 

-po dohodě s trenéry reprezentace byla sestavena baterie testů kondiční připravenosti hráčů stolního 

tenisu a v průběhu března až dubna 2016 provedeny dle jednotné metodiky ve všech RCM a SCM. Další 

testování proběhlo v listopadu 2016 u všech složek mládežnické reprezentace. Výsledky testů byly 

zveřejněny na metodickém webu ČAST a testování se bude pravidelně opakovat. Ve spolupráci s KVS 

budou vytvořeny mechanizmy, jak situaci v kondiční připravenosti hráčů zlepšit. 

-ve spolupráci s KVS byla stanovena strategie pro výběrové řízení reprezentačních trenérů mužů a žen 

- společně s předsedou KVS Petrem Nedomou bylo i nadále usilováno v rámci projektu „Trenér ČAST“ 

o zlepšení komunikace mezi trenéry a rodiči mladých hráčů. 

 

Ve Zlíně 27. 2. 2017 

Marta Novotná, předsedkyně TMK ČAST 
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Zpráva registrační a informační komise 
 

V říjnu 2016 byla VV ČAST schválená změna předsedy Registrační a informační komise. 

Komise nadále pracuje ve tří členném složení, ale záměrem je komisi rozšířit na 5 členů. 

Současné složení komise je Miroslav Henžel předseda a členové Pavel Halas a Václav Herout. 

Pavel Halas je znalý problémů sportovně technických záležitostí a Václav Herout hlavně 

problematiky programování. Další dva členové, o které bude komise rozšířená, se budou 

převážně zaměřovat na problematiku rozhodčích a legislativní otázky, soutěžní, přestupní a 

registrační řád. V komisi dále pracuje jako hlas poradní ředitel soutěží ČAST. 

Činnost komise před změnou předsedy se od poslední konference ČAST zabývala především 

rutinními záležitostmi, ale také pracovala na prioritách, které byly schváleny VV ČAST na 

začátku roku 2016: 

- Evidence rozhodčích 

- Status registrací (platnost registrací) 

- Přihlášky pro nemistrovskou soutěž český pohár  

Tyto úkoly nebyly do doby změny předsedy zcela splněny a pokračuje se v nich nadále.   

Úkolem nového předsedy je řídit RIK, zajistit rozvoj Registru a STISu, najít nového 

programátora informačního systému a databázové struktury pro údržbu a rozvoj IS z důvodů 

plánovaného ukončení spolupráce Václava Herouta jako programátora. V současnosti Václav 

Herout zůstává v komisi a zajišťuje údržbu a dělá potřebné zásahy pro chod Registru a STISu. 

Po nalezení nového programátora bude Václav Herout nadále dohlížet na bezchybnou funkci 

informačního systému. 

V období od konce října 2016 do poloviny prosince 2016 proběhlo několik schůzek 

s programátory a firmami, které by byly ochotny se na rozvoji podílet. Koncem ledna 2017 

obdrželi 3 vybraní programátoři zdrojové kódy k systému a v polovině února 2017 testovací 

skript databáze, pro seznámení se strukturou a technologií systému. Po tomto seznámení cca 

v polovině března začnou pracovat na prioritách, které byly schváleny na začátku roku 2016. 

V první řadě se jedná o delegaci rozhodčích pro mistrovské soutěže ČAST a s tím potřebné 

funkce, dalším bodem rozvoje je vytvoření celostátního bodovacího žebříčku na základě 

ELOST žebříčku. Dále se jedná o evidenci trenérů a on line přihlášky pro jednorázové soutěže. 
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Splnění těchto úkolů je závislé na dokonalé spolupráci programátorů, ale také na konečném 

napojení do současného systému. 

V současnosti (únor 2017) se dvě firmy zabývají novým responsivním desingem, který by měl 

být spuštěn do nové sezóny 2017/2018. Jedna z firem je firma Leemon, která pracuje na 

připomínkách k vzhledu, který představila před cca dvěma lety. Další firmou je firma Jopress, 

která byla oslovena v lednu 2017, a zaslala první náhledy nového vzhledu, které jsou nyní 

v připomínkovém řízení. Konečné rozhodnutí o výběru jedné z firem bude záležet na funkčnosti 

navrhovaného systému, finanční náročnosti a termínu splnění. Firma bude vybrána nejpozději 

koncem března tak, aby nový desing byl připraven na novou sezónu. 

Uvedené změny budou nejdříve zpracovány na zkušebních datech ve zkušební verzi. 

V současnosti se jedná o umístění této zkušební verze na externí server. Jeden z oslovených 

programátorů již předběžně přislíbil práci na ELOST žebříčku. Nyní je v jednání smlouva o 

spolupráci. Pokud bude smlouva uzavřena, předpokládaný termín splnění úkolu (ELOST 

žebříčku) je do konce června 2017. Z dalším programátorem bylo jednáno ohledně vytvoření 

systému delegací rozhodčích. Předběžně se tato spolupráce jeví jako velmi nadějná.  

Kromě výše uvedených činností se komise zabývala některými návrhy na změny v přestupním 

řádu, které budou předloženy ke schválení pro konferenci 2017. Po schválení budou 

zapracovány do přestupního řádu.  

Poděkování patří všem členům komise, řediteli soutěží ČAST, VV ČAST a všem správcům 

Registru. 

 

V Ostravě dne 27. 2. 2017   

        Miroslav Henžel 
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Zpráva Disciplinární komise ČAST pro Konferenci 2017 
 

Složení Disciplinární komise ČAST 

Komise pracovala v uplynulém období ve složení Alice Roubalová (předseda), Zuzana 

Kaplanová a Martin Bajtler.  

 

Činnost Disciplinární komise ČAST 

Komise projednává disciplinární provinění členů ČAST, jednotlivců i kolektivů (oddílů), která 

se udála v soutěžích, které řídí ČAST. Komise zahajuje disciplinární řízení, jestliže jsou k tomu 

oprávněné důvody a to jak z vlastního nebo jiného podnětu. 

 

Dokumenty Disciplinární komise ČAST 

Disciplinární komise postupuje při svém jednání podle základních dokumentů, kterými jsou 

Stanovy ČAST a Disciplinární řád ČAST, a případně dalších dokumentů, které souvisejí 

s projednávaným disciplinárním proviněním. 

 

Disciplinární řízení v sezóně 2016/2017 

V uplynulé sezóně projednávala Disciplinární komise ČAST jedno disciplinární řízení a to na 

základě podnětu od Sportovně-technické komise ČAST, Zprávy komisaře ČAST a rozhodnutí 

VV ČAST, které se týkaly utkání III. ligy mužů mezi družstvy TJ Lokomotiva Vršovice a 

SK Tenis Polesí ze dne 13. 3. 2016. Zápis byl vyhodnocen jako zápis s nepravdivými údaji a 

předán k dalšímu řízení Disciplinární komisi ČAST. 

Disciplinární komise na své jednání přizvala všechny účastníky řízení z obou oddílů, z nichž se 

dva dostavili, jeden účastník se omluvil a zaslal písemné vyjádření.  

Disciplinární komise se snažila při svém jednání objasnit všechny podstatné okolnosti tak, jak 

se ve skutečnosti udály, a projednala fakta uvedená v dokumentech souvisejících 

s projednávaným případem: 

 Disciplinární řád ČAST, 

 Stanovy ČAST, 

 Rozhodnutí Sportovně-technické komise ČAST, 

 Zpráva komisaře ČAST, 

 zápis o projednávaném utkání a další zápisy o utkání pro porovnání podpisů, 

 písemné komunikace předsedy STK ČAST s vedoucími družstev a vrchním rozhodčím. 
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Disciplinární komise dále v rámci objektivního a spravedlivého posouzení případu zvážila 

všechny polehčující a přitěžující okolnosti. Po zvážení všech uvedených okolností navrhla 

předsedkyně Disciplinární komise ČAST Alice Roubalová disciplinární tresty, které 

disciplinární komise dne 25. dubna 2016 schválila.  

Zápis z jednání disciplinární komise byl zveřejněn na webových stránkách ČAST pod 

odkazem: http://www.ping-pong.cz/asociace/dokumenty-asociace/. 

 

Závěr 

Práce pro disciplinární komisi je dobrovolná, není nijak finančně ohodnocena a není pro 

žádného ze zúčastněných příjemná. A to nejen pro členy disciplinární komise ale pro všechny 

činovníky ČAST, kteří jsou povinni z pozice své funkce porušení Stanov ČAST, Soutěžního 

řádu ČAST, resp. Disciplinárního řádu ČAST řešit. Tito odpovědní činovníci jsou ve větší či 

menší míře vždy vystaveni osočování, slovním i písemným útokům a jednání ze strany 

provinilých, které až hraničí s citovým vydíráním. Své podvodné jednání odůvodňují 

„nešťastnými rodinnými událostmi“ ve snaze vyvolat pocit viny v těch, kteří se ve skutečnosti 

neprovinili vůbec ničí a naopak se snaží v duchu fair play co nejpoctivěji dělat svoji práci, ke 

které se zavázali. Výjimečně se objevují ze strany těch, kteří se dopustili podvodu, i výrazy, 

které pro svoji vulgaritu nejsou vhodné pro uvedení ve zprávě disciplinární komise.  

Tyto skutečnosti jen potvrzují, že zřízení a činnost Disciplinární komise ČAST je nutností nejen 

v souladu se Stanovami ČAST a Disciplinárním řádem ČAST, ale také z hlediska morálního 

jako jeden z nástrojů prosazování hlavní myšlenky v oblasti tělovýchovy a sportu – myšlenky 

fair play. 

Proto mi dovolte, abych závěrem poděkovala předsedovi Sportovně-technické komise ČAST, 

řediteli soutěží ČAST, předsedovi Výkonnému výboru ČAST a především svým kolegům 

Zuzce a Martinovi za velmi zodpovědný přístup, snahu o maximální objektivnost a spravedlivé 

posouzení jednotlivých případů, se kterými ke spolupráci a činnost pro Disciplinární komisi 

ČAST přistupují.  

 

 

 

V Praze 12. 3. 2016 

Alice Roubalová v.r.   

 předsedkyně Disciplinární komise ČAST 
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Zpráva Mediální komise ČAST 
 

Mediální komise pracovala v roce 2016 složení 

Členové 

Martina Kučerová 

Miloš Židík, Zuzana Trojáková koordinátoři (akce, tisk. zprávy, sociální sítě) 

František Zálewský   autor – zpravodajství reprezentace; fotograf 

     (členství ukončil s působením na ČAST k 31. 7. 2016) 

Jaroslav Odstrčilík   autor – zpravodajství 

     (členem od 1. 8. 2016) 

společnost Leemon    reklamní a marketingová agentura 

Ivan Urban    TV produkce 

     (členství ukončil k 30. 5. 2016) 

Nikolas Endal    ČAST 

Spolupracovníci 

Jan Brychta    fotograf  

Videotým CHDP company  příležitostně využívaný tým na vytvoření upoutávek, 

     propagačních videí, spotů   

 

Náplň činnosti 

- autorské zpracování aktuálního dění ve stolním tenise ve snaze přiblížit jej nejenom 

stolno-tenisové veřejnosti, ale širšímu okruhu sportovních fanoušků. 

- propagace stolního tenisu prostřednictvím nových projektů např. Jeden za všechny, 

všichni za stůl, prezentace v olympijských parcích) a nových médií jako je Facebook 

- užší spolupráce s médii na celonárodní, regionální a municipální úrovni 

 

Realizované činnosti a projekty 

- zintenzivnění komunikace na webových stránkách a na sociálních sítích 

- realizace 2. fáze projektu Jeden za všechny, všichni za stůl 

- realizace prezentace stolního tenisu v olympijských parcích Rio-Lipno a Ostrava 

 

Úspěšnost  
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- realizace prezentace stolního tenisu v olympijských parcích, kde bylo stanoviště 

stolního tenisu jedním z nejnavštěvovanějších 

a) olympijský park Rio-Lipno (společnost Leemon) 

Rozsáhlá expozice: malé stoly, midi stoly, kulatý stůl,  

vodní ping-pong, fotostěna, turnaje a soutěže 

Víc než 65 000 lidí za 14 dnů 

b) olympijský park Ostrava (ČAST) 

Expozice v areálu Černá louka: 7 stolů 

Dvě úspěšné exhibice Petr Korbel – Tomáš Tregler a DJ Lucca – Karin Adámková 

Víc než 15 000 lidí za 14 dnů 

- vyšší návštěvnost webových stránek a sociálních sítích 

- zatraktivnění fotoarchivu 

- realizace 2. fáze projektu Jeden za všechny, všichni za stůl: Zrealizovala se rozsáhlá 

náborová kampaň, byly vytvořeny kroužky na základních školách po celé ČR. Projekt byl 

podpořen rozsáhlou  mediální komunikací. 

 

 

Připravované činnosti a projekty 

- 3. fáze projektu Jeden za všechny, všichni za stůl 

- unikátní projekt Světový festival minipingpongu, který se uskuteční v Ostravě od 6. do 

8. dubna jako projekt „veřejnost versus profesionálové“ 

- užší spolupráce s jednotlivými kluby ve snaze lepší prezentace stolního tenisu 
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Zpráva ARBITRÁŽNÍ  KOMISE 

pro jednání konference ČAST 9. 4. 2017   

Arbitrážní komise /dále jen AK/ - ve složení p. Zbyněk Bajger, p. Richard Brhel, p. Karel Chyba, 

p. Jiří Olbricht, p. Karel Štarman - pracovala na návrzích od členů ČAST v sezóně 2016/2017, 

z hlediska podaných a obdržených návrhů na arbitrážní řízení, od prosince 2016. AK obdržela 

podněty dva. První, který AK řešila v návrhu prostřednictvím ČAST od TJ Domažlice v lednu 

2017, druhý pak v únoru 2017 od TJ Sokol Roztoky. Návrhy se týkaly rozhodnutí VV  a STK 

příslušných krajských svazů. V prvním případě se jednalo o kontumaci utkání v neprospěch 

podavatele návrhu na řízení. TJ Domažlice se svým návrhem u AK uspěla, členové AK formou 

per rollam rozhodli čtyřmi hlasy ze čtyř o přijetí návrhu.  

       

V druhém případě se jednalo o ztrátu bodů pro nesplnění podmínky včasného zaplacení 

pokuty za přestupek proti rozpisu krajských soutěží. Také návrh TJ Sokol Roztoky hlasy členů 

AK byl podpořen a rozhodnutí AK změnilo rozhodnutí VV a STK Středočeského kraje poměrem 

čtyři ku jednomu hlasu.  

      

Řešení obou návrhů vycházelo nejen ze SŘ a rozpisů soutěží,  z hlediska dodržování předpisů, 

ale také ze stavu a nutnosti hodnocení, které řády ani rozpisy v dané chvíli neřešily. V řešení 

návrhů se členy AK zohledňovalo hledisko sportovní a případné využití doporučení AK je a 

bude na zmíněných svazových orgánech.  

 

Členové AK se na základě předložených doložených materiálů od zainteresovaných stran 

v obou případech rozhodli pro jednání per rollam, což bylo nepatrně časově složitější, ale 

rozhodnutí bylo vždy většinové a jasné. 

 

Jiné podněty k jednání AK nebyly do doby jednání konference ČAST 2017 podány.  

      

Děkuji všem kolegům za spolupráci.  

Karel Štarman, předseda arbitrážní komise  v.r. 
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Hodnotící zpráva Rady krajů 
pro konferenci ČAST konanou dne 9.4.2017  

Úvod: 

S ohledem na očekávanou debatu o dalším osudu RK bych rád na úvod připomněl důvody 

vzniku RK, její formu, složení a avizovanou činnost. Důvody pro její ustanovení byly 

především: 

1) možnosti vzájemné výměny zkušeností mezi kraji, přebírání pozitivních projektů a postupů 

a tím zlepšování fungování svazů a posunu našeho sportu dopředu; 

2) zlepšení komunikace a přenosu informací mezi VV, jeho odbornými komisemi a KSST  

3) možnosti hájit a prosazovat dohromady společný zájem krajských svazů v rámci ČAST 

Pro fungování byla zvolena obdobná forma, jako u odborných komisí, tj. ustanovení 

rozhodnutím VV včetně jmenování předsedy, případně místopředsedy. Předpokládaná 

frekvence jednání byla deklarována 2x ročně, jednání se měli účastnit předsedové krajů. 

 

Činnost RK v roce 2016 

V roce 2016 nebyla zcela naplněna činnost podle plánu, protože proběhla pouze jedna schůzka 

19.3. v Jablonci n. N. u příležitosti MČR dospělých (účast 8 zástupců z 8 krajů a hosté předseda 

VV a DR, předseda KM a zástupci agentury Leemon). Schůzka byla zaměřena hlavně na 

problematiku stanov a v průběhu roku řada KSST tuto problematiku v rámci RK konzultovala 

a dostala informace, vzorové materiály apod. Všechny kraje pak v souladu se zákonem do 

konce roku 2016 novelu svých stanov realizovali. 

Bohužel se nepodařilo splnit další uložené cíle, a to především z důvodů zdravotních a 

pracovních předsedy RK. Cca v polovině roku jsem byl na plánované operaci a cca 3 měsíce se 

nemohl činnosti spojené s RK zodpovědně věnovat. Následně jsem změnil zaměstnání, kdy 

přechod do jiné organizace a řešení urgentních problémů mě zcela vytěžovalo. Nepodařilo se 

mi tak účastnit se pravidelně jednání VV (spíše sporadicky) a ani jsem nenašel volný a vhodný 

termín pro jednání RK. Z těchto důvodů jsem se pokusil toto jedno jednání nahradit 

dotazníkem, který by zmapoval činnost KSST, plnění priorit VV, sebral podněty pro konferenci 

a náměty na zlepšení činnosti RK. Forma dotazníku asi nebyla zvolena nejšťastněji a dotazník 

vyplnili pouze dva zástupci krajů.  

Z řad předsedů se zvedla oprávněná kritika a legitimně byla otevřena diskuze, nad smyslem 

konceptu RK. 

 

Stručné shrnutí činnosti RK 2014 až 16 

Z tohoto důvodu doplním hodnocení jakousi stručnou rekapitulací činnosti za dobu dosavadní 

existence. Lze asi lehce nadneseně říci, že každé jednání mělo jedno hlavní, zásadní téma a 

doplňující program, v rámci něhož, se pak mohli vyjádřit všichni členové prakticky k 

jakémukoliv problému. Proběhli následující schůzky: 

8/2014 - ustavující schůzka, jednání o formálních pravidlech a konkretizaci náplni činnosti, 

problematika "Ostatních členů", která přinesla do rozpočtu ČAST (a tedy i krajů) značné 

finanční prostředky 
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5/2015 - hlavní téma dotace - podrobné informace z VV, nový fenomén, nutno KSST seznámit. 

Byla připravena i prezentace činnosti KSST Liberec, z časových důvodů neproběhla 

9/2015 - téma hlavní priority nového VV a role krajů v jejich plnění za účasti zástupců VV 

11/2015 - setkání RK se členy všech odborných komisí, předneseny jejich očekávání a 

požadavky na kraje a naopak (účast členů VV) 

3/2016 - hlavní téma novela stanov ČAST a KSST, dle NOZ 

Zdá se mi (možná subjektivně), že kdo chtěl a měl zájem, tak mohl dostat užitečné informace 

v širších souvislostech, než je schopen získat na úrovni kraje a to za účasti a s interpretací členů 

VV. 

Termíny schůzek byly možná voleny nešťastně, neboť se většinou využívalo příležitostí 

velkých celostátních akcí, kde jsem předpokládal, že zástupci krajů stejně jezdí, což byla pravda 

pouze částečně, a navíc zde někteří měli řadu dalších povinností a jednání byla často v časovém 

presu a jednání nemělo potřebnou úroveň. I proto se na jednání VV otevřelo téma stanovení 

pevných termínů 

Účast byla průměrně cca 60% až 70%, což není mnoho. A ještě horší je toto z pohledu 

původního očekávání účasti předsedů krajů, kdy z předsedů byla účastníky většinou cca 

polovina přítomných.  

 

Naplňování cílů dle statutu a priorit VV 

Při každoročním hodnocení činnosti RK jsem se snažil nalézt něco, čím by byla statutem 

definovaná činnost naplněna. Vycházel jsem přitom z cílů uvedených ve statutu RK, které jsou: 

1) Hlavním cílem RK je zabývat se problémy široké členské základny ST, zejména v oblasti 

výkonnostního sportu  
2) RK řeší specifické problémy v krajích a regionech s cílem zajistit výměnu zkušeností mezi kraji 

a vytvářet podporu činnosti krajských svazů v jednotlivých oblastech jejich působení (např. rozvoj 

členské základny, propagace stolního tenisu v krajích, financování, rozvojové projekty, apod..)  

3) RK spolupracuje s dalšími odbornými komisemi zřízenými svazem k zabezpečení organizace jeho 

činnosti 

4) RK slouží a napomáhá aktuálnímu přenosu a sdílení důležitých informací, zejména mezi VV 

ČAST a kraji  

5) RK vytváří prostor pro širší diskuze na aktuální témata stolního tenisu  

A dále z priorit stanovených VV, jenž se částečně s předchozím překrývají, částečně doplňují 

(vybrány ty, které se mohou týkat KSST, čísla ponechána) a jenž jsou: 

2. Zlepšení komunikace mezi jednotlivými články v Asociaci, zejména vedení ČAST. 

4. Rozšíření projektů vedených ke zvýšení členské základny mládeže a taktéž ke zvýšení popularity 

stolního tenisu mezi mládeží. 

5. Podpora trenérů mládeže –  zlepšení podmínek pro jejich činnost včetně nového projektu na 

jejich vzdělávání. 

6. Silná podpora talentované mládeže. 

7. Zlepšení podmínek pro talentované hráče v postjuniorském věku. 

8. Rozšíření spolupráce s médii, zřízení mediální komise, a tím i vylepšení mediálního obrazu 

českého stolního tenisu. 

9. Rozšíření mezinárodní spolupráce, podpora vybraných hráčů v zahraničí za účelem zlepšení 

tréninkových podmínek, získání mezinárodních úspěchů ve všech kategoriích. 

10. Získání pořadatelství na významné mezinárodní akce. 



Česká asociace stolního tenisu, Zátopkova 100/2, 160 17 Praha 6 - Strahov  

tel.: +420 233 017 337, fax: +420 242 429 250, www.ping-pong.cz, e-mail: ctta@cuscz.cz 40/40 
 

Zde jsem hledal náplň pro každou oblast, ale nyní se pokusím zhodnotit globálně. Prakticky 

žádný z krajů se systematicky těmito cíli nezabývá, nepracuje s nimi a pravděpodobně toto ani 

neumí. Členové VV KSST jsou převážně ryzí dobrovolníci, kteří mají ambice uřídit soutěže 

v kraji, což se s různým úspěchem veskrze daří, ale výše uvedené většinu nezajímá. 

Dále jsem se v ročním hodnocení snažil v rámci snahy o fungování RK zhodnotit její činnost v 

% mého očekávání, což bylo v roce 2014 30%, 2015 50%. 

Rok 2016 z výše uvedených důvodů hodnotím nejhůře a to na 20% očekávání. 

 

Shrnutí a závěr: 

RK nefunguje, jak by bylo potřeba, nesplňuje očekávání zástupců krajů a asi ani VV. 

Důvody vidím především v jiném chápání úlohy VV KSST (předsedů krajů), spočívající 

„pouze“ v řízení krajských soutěží a nikoliv aktivního rozvoje členské základny a podpoře a 

rozvoji talentů (to je role oddílů a klubů), dále často v jejich časové zaneprázdněnosti 

(dobrovolníci), omezených možnostech a schopnostech a v neposlední řadě nedobrým vedení 

RK a neochoty ostatních členů se do činnosti aktivně zapojit. Pohled většiny krajských vedení 

směrem k VV je jednostranný (VV ČAST má kraje podporovat a pomáhat), který je navíc často 

podpořen nedotknutelným vnímáním právní osobnosti krajů. KSST si vůbec, nebo málo 

uvědomují, že bez určité systematické a koordinované práce na rozvoji celá základny bude náš 

sport upadat (upadá). 

Výše uvedené problémy, kvůli kterým jsem inicioval RK, bohužel RK zatím nevyřešila, ale 

jako pozitivní vidím skutečnost, že na tyto problémy, alespoň jasně ukázala. 

Je na rozhodnutí VV, případně konference, zda bude činnost RK nějak modifikovat či ji nahradí 

jiným mechanismem. Jednoduché zrušení bez náhrady však dozajista nepřinese nic pozitivního. 

 

Zpracoval: Jiří Veselka 

 

 


